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“Paralel Baro” yasası TBMM’de kabul edildi ama...

BÖLEMEYECEKSİNİZ!
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“Paralel baro”
yasası kabul edildi
80 baronun karşı 
çıkarak “paralel baro”, 
muhalefet partilerinin 
de “hayır” dediği 
yasa teklifi, 80 baro 
başkanının aylardır süren 
itiraz ve eylemlerine 
karşın AK Parti ve 
MHP milletvekillerinin 
oylarıyla 11 Temmuz’da 
kabul edilerek yasalaştı. 
Yapılan elektronik 
oylamaya 417 
milletvekili katılırken, 
251 milletvekili “kabul”, 
163 milletvekili “ret” oyu 
kullandı.
Kanun teklifine 
karşı çıkan baroların 
“Paralel baro” 

olarak nitelendirdiği 
düzenlemenin Meclis 
Adalet Komisyonu’ndaki 
görüşmeleri 5 gün, 
52 saat sürdü. Baro 
başkanlarının komisyon 
toplantısına alınmadığı 
için günlerce Meclis 
kapısında sabahladığı 
kanun teklifi birçok 
itiraza karşın hiçbir 
değişiklik yapılmadan 
AK Parti ve MHP 
oylarıyla kabul edilerek 
komisyondan geçti. CHP, 
HDP ve İYİ Parti teklife 
şerh düştü.

MUHALEFETİN 
TÜM ÖNERGELERİ 

REDDEDİLDİ

Teklif Adalet 
Komisyonu’ndaki 
görüşmelerin ardından 
hızla genel kurul 
gündemine alındı. 
Teklifin genel kuruldaki 
görüşmeleri de 3 
gün sürdü. Muhalefet 
“FETÖ projesi” olarak 
nitelendirdiği teklifin 
bölünme yaratacağı, 
yargıya güveni daha da 
zedeleyeceği yönünde 
itirazlarda bulundu, her 
madde için değişiklik 
önergesi verdi. Ancak 
önergelerin tamamı 
reddedildi.

Adalet ve Kalkınma 
Partisi ile Milliyetçi 
Hareket Partisi’nin 
imzasıyla 
TBMM’ye sunulan 
ve çoklu baro 
sistemi getiren 
28 maddelik yasa 
teklifi Meclis Genel 
Kurulu’nda kabul 
edildi.

İstanbul, Ankara 
ve İzmir’de 
birden fazla baro 
kurulmasının 
önünü açan 
kanunun yürürlüğe 
girmesiyle ekim 
ayında tüm barolar, 
aralık ayında 
da TBB seçimi 
yapılacak.
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2 MADDEDE 
DEĞİŞİKLİK YAPILDI

Adalet Komisyonu’nda 
virgülü değişmeyen 
teklifin genel kurul 
görüşmelerinde AK 
Parti ve MHP grup 
başkanvekillerinin 
verdiği önergelerle 7 ve 
15’inci maddelerde iki 
değişiklik yapıldı. Teklifin 
“Avukatlar mahkemelere 
cübbeyle çıkmak 
zorundadır.

Kılık ve kıyafetle ilgili 
başkaca bir zorunluluk 
getirilemez” maddesine 
staj dönemi de eklendi. 
Maddeye “Avukatlara 
staj dönemi dahil olmak 
üzere, baro ve birliğin iş 
ve işlemleri ile mesleğin 
icrası kapsamında 
kılık kıyafetle ilgili 
herhangi bir zorunluluk 
getirilemez” eklemesi 
yapıldı. 15. maddesinde 
yapılan değişikliğe göre 
de 5 binden fazla avukat 
bulunan illerde asgari iki 
bin avukatla yeni baro 
kurulurken bu sayıların 
belirlenmesinde 
baro levhasına kayıtlı 
avukatların yanı sıra 
baroya kayıt yaptırmak 
zorunda olmayan kamu 
kurum ve kuruluşları 
ile kamu iktisadi 
teşebbüslerinde görev 
yapan avukatlar da dahil 
edilecek.

3 büyükşehirde birden 
fazla baro kurulmasını, 
TBB yönetiminin 
belirlenmesinde bu 
illerin etkisini azaltan 
kanunun dikkat çeken 
noktaları şunlar:

AYNI İLDE İKİNCİ, 
ÜÇÜNCÜ BAROLARIN 
YOLU AÇILDI

5 binden fazla avukat 
bulunan illerde en 
az 2 bin avukatla bir 
baro kurulabilecek. 
Bu durumda İstanbul, 
Ankara ve İzmir’de 
birden fazla baro 
kurmanın önü açıldı. 
Kısa bir süre sonra bu 
illere 4 bin 957 avukat 
bulunan Antalya’nın da 
eklenmesi bekleniyor. 
Barolar, Noterler gibi 
1’inci, 2’nci baro olarak 
adlandırılacak. Mevcut 
barolar “bir numaralı 
baro” olacak. Çoklu 
baro ile ilgili sayıların 
belirlenmesinde 
baro levhasına kayıtlı 
avukatlar ile normalde 
kayıt zorunluluğu 
bulunmayan kamu 
kurum ve kuruluşları 
ile kamu iktisadi 
teşebbüslerinde görev 
yapan avukatlar da esas 
alınacak.

TBB’DE İSTANBUL, 
ANKARA VE İZMİR’İN 
ETKİSİ AZALACAK
Her baro, TBB Genel 
Kurulunda, baro başkanı 
ile sabit üç delege ve 
ilaveten her 5 bin avukat 
için ilave bir delegeyle 
temsil edilecek. Böylece 
49 üyeli bir baro da 
4 delege ile 4 bin 
900 üyeli bir baro da 
4 delege ile temsil 
edilecek. TBB Genel 
Kurulu’nda İstanbul, 
Ankara ve İzmir’in 
belirleyiciliği azaltılacak.

TBB OLAĞANÜSTÜ 
GENEL KURULUNDA 
SEÇİM YAPILAMAYACAK
En az 25 baronun 
yönetim kurulunun 
çağrısıyla Türkiye Barolar 
Birliği Genel Kurulu 
olağanüstü toplantıya 
çağrılabilecek ancak 
olağanüstü toplantıda 
seçim yapılamayacak. 
Daha önce bu çağrıyı 
10 baro yapabiliyor 
ve olağanüstü 
genel kurulda seçim 
yapılabiliyordu.

BAROLAR EKİM’DE, 
TBB ARALIKTA SEÇİME 
GİDECEK
Kuruluş tarihine 
bakılmaksızın tüm 
baro seçimleri 2 yılda 
bir ekim ayında, TBB 
organlarının seçimi ise 
4 yılda bir aralık ayı 
içinde yapılacak. Yasa 
yürürlüğe girdikten 
sonra görev sürelerine 
bakılmaksızın tüm 
barolarda ekim 2020’de 
seçim yapılacak. Henüz 
1 yılını dolduran 7 baro 
da seçime gidecek. 
TBB seçimi ise 2020 
yılı aralık ayı içinde 
gerçekleştirilecek.

ADLİ YARDIM İÇİN 
YÖNETMELİK ÇIKACAK
Birden fazla baro 
kurulan illerde, adli 
yardım büroları ve 
diğer kurullar, baroların 
üye sayısına göre eşit 
temsille oluşturulacak. 
Görevlendirmelere 
ilişkin usul ve 
esaslar yönetmelikle 

belirlenecek.

AVUKATLARA CEZAYA 
TEMYİZ YOLU
Avukatların, avukatlık 
ile TBB ya da baroların 
organlarındaki 
görevlerinden doğan 
veya görev sırasında 
işledikleri suçlar 
nedeniyle verilen bölge 
adliye mahkemesi ceza 
dairelerinin kararlarına 
temyiz yolu açılacak. Bu 
kapsamda ilk derece 
mahkemelerinden 
verilen beş yıl veya daha 
az hapis cezaları ile 
miktarı ne olursa olsun 
adli para cezalarına karşı 
istinaf başvurusunun 
esastan reddine dair 
bölge adliye mahkemesi 
kararları da temyiz 
edilebilecek.

YENİ AVUKATLAR DAHA 
AZ AİDAT ÖDEYECEK
Yeni avukatlar, 
mesleklerinin ilk 5 
yılında, kayıtlı olduğu 
baronun öngördüğü 
keseneği (aidatı) yarı 
oranında ödeyecek.

KILIK KIYAFET 
DÜZENLEMESİ
Avukatlar için tek 
zorunlu kıyafet cübbe 
olacak. Avukatların kılık 
kıyafetiyle ilgili başka bir 
zorunluluk olmayacak. 
Avukatlara, staj dönemi 
de dahil olmak üzere, 
baro ve Birliğin iş ve 
işlemleri ile mesleğin 
icrası kapsamında 
kılık ve kıyafetle ilgili 
herhangi bir zorunluluk 
getirilemeyecek.
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AYM, çoklu baro yasasının yürütmesinin 
durdurulması istemini reddetti
Tüm baroların 

karşı çıkmasına 
karşın TBMM Genel 
Kurulu’nda 15 Temmuz 
2020 tarihinde kabul 
edilen ve kamuoyunda 
“Paralel Baro Yasası” 
olarak bilinen 7249 sayılı 
Avukatlık Kanunu ile Bazı 
Kanunlarda Değişiklik 
Yapılmasına Dair 
Kanun’un yürütmesinin 
durdurulması ve iptali 
istemiyle ve Cumhuriyet 
Halk Partisi tarafından 
Anayasa Mahkemesi’ne 
yapılan başvuruya 
ilişkin ilk inceleme 23 
Temmuz’da sonuçlandı. 
AYM, yürürlüğün 
durdurulması istemini 
reddetti.

“İKİ BARONUN
ÖRNEĞİ YOK”
Başvuruyu Anayasa 
Mahkemesi’ne 16 
Temmuz’da CHP Grup 
Başkanvekili Engin 
Altay teslim etti. Altay, 
kamuoyunda “çoklu 
baro düzenlemesi” 
olarak bilinen kanunun 
iptali için Anayasa 
Mahkemesi’ne başvuru 
dilekçesini teslim 
ettikten sonra yaptığı 
açıklamada, bu kanunun 
milleti kutuplaştırmaya, 
ayrıştırmaya yönelik 
olduğunu söyledi. 
Baroların görevinin, 
hukukun üstünlüğünü ve 
insan haklarını savunmak 
olduğunu hatırlatan 

Altay, “Aynı yargı 
çevresinde iki baronun 
örneği yok” diyerek 
şöyle devam etti:
“İstanbul’da 23, 
Ankara’da 8, İzmir’de 
4 baro kurulabilir. ‘Ne 
var bunda’ denilebilir. 
Barolar arası ideolojik, 
ekonomik ve siyasi 
rekabet düzeni, disiplini 
ortadan kaldırır. Ayrıca 
farklı dinsel, etnik, 

ideolojik ve hatta yaşam 
tarzı üzerinden oluşacak 
barolar adliyeleri 
çatışma merkezine 
dönüştürür.”

AYM, BAŞVURUYU 
REDDETTİ
Anayasa Mahkemesi, 
çoklu baro yasasıyla ilgili 
CHP’nin başvurusunda 
ilk incelemeyi 23 

Temmuz’da tamamladı. 
Başvuruda eksiklik 
tespit etmeyen 
Anayasa Mahkemesi 
Genel Kurulu’nca, 
düzenlemenin 
yürürlüğünün 
durdurulması istemi 
reddedildi. İptal 
istemleri, daha sonra 
belirlenecek bir günde 
esastan görüşülerek 
karara bağlanacak.
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TBMM Adalet Komisyonu ve Genel Kurul 
sürecinde Bursa’da her gün oturma eylemi

Hükümetin, 
çoklu baro 

yasa tasarısı TBMM 
Adalet Komisyonu’na 
sevk edildiği gün baro 
başkanları Ankara’da 
temaslarını sürdürürken, 
illerde de avukatlar 
nokta eylemlerle tasarıyı 
protesto ettiler.
Bursa Barosu üyesi 
avukatlar da 1 
Temmuz 2020 günü 
öğleyin Adalet Sarayı 
bahçesinde toplanarak 
oturma eylemi yaptı, 
sloganlarla tasarıyı 
protesto etti.
Bursa Barosu üyesi 
avukatlar saat 12.00 
itibariyle Adalet Sarayı 

bahçesinde toplanmaya 
başladı. TMMOB Bursa 
İl Koordinasyon Kurulu 
Sekreteri Feridun 
Tetik, Bursa Tabip 
Odası Başkanı Dr. 
Güzide Elitez, önceki 
başkanlardan Prof. Dr. 
Kayıhan Pala ile KESK 
Tarım Orkam-Sen Bursa 
Şube Başkanı Fikret 
Gizir avukatlara destek 
vermek için geldi.
Oturma eylemine 
önceki Bursa Barosu 
başkanlarından Ali 
Arabacı da katılırken, 
Bursa Barosu 
Başkan Yardımcısı 
Av. Metin Öztosun, 
meslektaşlarına hitaben 

bir konuşma yaptı. 
Öztosun konuşmasına, 
Nazım Hikmet’in Bursa 
Cezaevi’ndeyken, 
belki de avukatların 
oturma eylemi yaptığı 
noktada yazdığı şiirden 
bir bölümü aktararak 
başladı:

BEZİRGAN SALTANATI
“İnsanlarım, ah, benim 
insanlarım, / antenler 
yalan söylüyorsa, / yalan 
söylüyorsa gazeteler / 
kitaplar yalan söylüyorsa, 
/ duvarda afiş, sütunda 
ilan yalan söylüyorsa, 
/ ses yalan söylüyorsa, 
/ söz yalan söylüyorsa, 
/ ellerinizden başka 

herşey / herkes yalan 
söylüyorsa, / elleriniz 
balçık gibi itaatli, / 
elleriniz karanlık gibi kör, 
/ olsun, / elleriniz isyan 
etmesin diyedir. / Ve 
zaten bu kadar az misafir 
kaldığımız / bu ölümlü, 
bu yaşanası dünyada / 
bu bezirgan saltanatı, bu 
zulüm bitmesin diyedir.”
“Zulümler devam 
ediyor” diyen Metin 
Öztosun şöyle devam 
etti:
“Kirazlıyayla’da , Kaz 
Dağlarında, Salda’da, 
vatan toprakları, 
limanları, emekle 
donanmış kuruluşları 
yabancılara peşkeş 
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çekilerek zulüm devam 
ediyor. Patronlar istedi 
diye işçinin alın teri 
kıdem tazminatları iç 
edilmek istenirken, 
zulüm devam ediyor.  
İstanbul’da mitinge gitti 
diye iş akdi sonlandırılan 
avukat meslektaşımın 
işine son verilirken 
zulüm devam ediyor.

EZİLENLERİ SESİ 
KISILMAYA ÇALIŞILIYOR
En demokratik hakkı 
olan yürüme hakkı 
elinden alınarak 
yürütülmeyen Bursa, 
İzmir, Adana barolarında 
zulüm devam ediyor.
Siyasete bulanmış 
davalarda gazetecilere, 
itiraz edenlere, tarihe 
not düşenlere zulüm 
devam ediyor.
Ama bu zulme, bu 
ülkede haksız hukuksal 
düzenlemelere 
siyaset dışında tek 
itiraz edebilen, halkın 
yanında olarak onların 
sesine kulak veren ve 
yargısal destek veren 
tek kurum olarak kalan 
barolar da parçalanarak 
güçsüzleştirilmeye, 
halkın ve ezilenlerin sesi 
kısılmak isteniyor.
Çünkü barolar halkın 
yanında, işçinin 
emeğinin yanında. 
Kadının, çocukların, 
doğanın, köylülerin ve 
haksızlığa uğrayan tüm 
kesimlerin yanında. 
Bu haksızlıklarla 
mücadele eden avukat 
meslektaşlarının 
yanında.
İstisnasız 80 baro da 
kendilerine sorulmadan 

yapılan böyle bir 
düzenlemeye karşı. Ama 
iktidar düzenlemeden 
vazgeçmiyor.
İşte 2017’de karşı 
durduğumuz yeni 
anayasal düzen tam 
da işte bu. Yaparım, 
yaparım, yaptım oldu 
anayasal düzeni…
Bir de gayri ahlaki 
olarak baroların itirazları 
hep ideolojik deniyor. 
Çünkü artık her itiraz 
ideolojik, kendileri gibi 
düşünmeyen herkes 

vatan haini…
Hukukçu-avukat 
adaletsizliğe, 
hukuksuzluğa tüm 
gücüyle itiraz eden 
kişidir.

HAKSIZLIKLA 
UZLAŞI OLMAZ
Onun karakteri uzlaşı 
üzerine kurulamaz. 
Çünkü ‘haksızlıkla uzlaşı’ 
adaletsizliğe kısmen de 
olsa boyun eğmektir.
Adalet savaşçısı hukukçu 
boyun eğerek uzlaştığı 

anda o artık hukukçu 
değil menfaat peşinde 
koşan bir tüccar veya 
kendi ikbali peşinde 
koşan biridir.
Hukukçunun turnusol 
kağıdı adalettir.
Biz adalet peşindeyiz ve 
peşinde olmaya devam 
edeceğiz.
Ümidin, akar suların, 
meyve çağında 
ağaçların, dalımıza 
konan kuşların, serpilip 
gelişen hayatın dostuyuz 
biz. Üstünlerin değil, 
hukukun üstünlüğünün 
yoldaşıyız, biz gelecek 
güzel günlerin umudu 
ve mücadele kararlılığı 
ile buraya geldik biz…
Bin kez budadılar körpe 
dallarımızı, bin kez 
kırdılar. Yine çiçekteyiz 
işte, yine meyvedeyiz. 
Bin kez korkuya 
boğdular zamanı, bin 
kez ölümlediler, yine 
doğumdayız işte, yine 
sevinçteyiz.
Bitmedi daha sürüyor o 
kavga ve sürecek...
Sevgili meslektaşlarım, 
susmayacağız, biat 
etmeyeceğiz, üstünlerin 
değil, hukukun 
üstünlüğü demeye 
devam edeceğiz. Hak 
kuvvetten üstündür 
diyeceğiz.”
Avukatlar, Öztosun’un 
konuşmasının ardından 
bir süre daha oturmaya 
ve “Savunma susmadı 
susmayacak”, “Ya hep 
beraber ya hiçbirimiz, 
kurtuluş yok tek 
başına”, “Direne direne 
kazanacağız” şeklinde 
sloganlar attı.
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Sivas ve Başbağlar kurbanları anıldı
Avukat sayısı 5 

binden fazla olan 
illerde birden fazla baro 
kurulmasına olanak 
sağlayacak ve TBMM 
Adalet Komisyonu’nda 
bulunan Avukatlık 
Kanunu’nda değişiklik 
öngören yasa teklifini 
protesto etmek için 2 
Temmuz 2020 tarihinde 
Bursa Adalet Sarayı 
bahçesinde yapılan 
oturma eyleminde 
Sivas ve Başbağlar 
katliamlarının kurbanları 
anıldı.
Bursa Barosu üyesi 
avukatlar 2 Temmuz 
günü öğle saatinde 
Adalet Sarayı 
bahçesinde toplanarak 
sloganlarla yasa teklifini 
protesto etti. Bursa 
Barosu Başkanı Av. 

Gürkan Altun, önceki 
başkanlardan Av. Ali 
Arabacı, avukatlar 
ve TMMOB’a bağlı 
akademik meslek 
odalarını temsilcilerinin 
katıldığı oturma 
eyleminde, Bursa Barosu 

KOMİSYONDAN 
AÇIKLAMA
İnsan Hakları Komisyonu 
Başkanı Av. Umut Beyaz, 
Sivas Katliamı’nın 27. 
yıldönümü nedeniyle 
açıklama yaptı. Av. 

Beyaz, “Tarihimize Sivas 
Katliamı olarak kazınan 
bu kara gün, Alevi 
yurttaşlarımızın olduğu 
gibi tüm demokrat, 
ilerici, laik ve aydınlık 
bir geleceğe inanan 
yurttaşlarımızın içinde 
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halen bir yara olarak yer 
almaktadır” dedi.
Sivas yangınının halen 
söndürülemediğini, 
yıllarca süren 
yargılamada adaletin 
tecelli etmesinin 
engellendiğini 
kaydeden Beyaz, şöyle 
devam etti:
“Birçok sanığın 
halen firari olduğu 
dosyada maalesef 
etkin soruşturma 
ve kovuşturma 
yürütülmemiştir. Son 
olarak Cumhurbaşkanı 
Recep Tayyip Erdoğan, 
31 Ocak 2020 tarihli 
kararnamesi ile Sivas 
Katliamı hükümlüsü 
Ahmet Turan Kılıç’ın 
cezasını affederek 
cezaevinden 
salıverilmesini 
sağlamıştır.

BASKI VE ŞİDDET
DEVAM EDİYOR
Alevi yurttaşlarımızın 
ibadethanelerinin 
halen yasal statüye 
kavuşturulmaması, 
milyonlarca alevi 

yurttaşımızın inancının 
yok sayılması bizlere 
Sivas yangınının halen 
sürmekte olduğunu 
göstermektedir. Sivas 
katliamının aydınlığa, 
demokrasiye ve 
bir arada yaşama 
kültürüne saldırı 
olduğunu bildiğimizi, 
bu ve benzeri 
saldırıların bitmesi için 
kutuplaşmadan uzak, 
laik ve bütünleştirici bir 
yaşam tarzının devletin 
tüm kurumlarına 
yerleşmesini, siyasilerin 
bu yaşam tarzını 
kurmak üzere hareket 
etmesi gerektiğini 
düşünmekteyiz.
Bugün üzülerek 
görmekteyiz ki, yaşam 
hakkı başta olmak 
üzere tüm temel hak 
ve özgürlüklere yönelik 
baskı ve şiddet açık 
şekilde halen devam 
etmektedir.
İnsan hak ve 
özgürlüklerinden, 
eşitlikten, 
demokrasiden, barıştan 
yana olan herkes gibi 

biz de bir kez daha 
katliamı lanetliyor ve 
unutturmayacağımızı 
belirtiyoruz. 
Yurttaşlarımızın 
ve aydınlarımızın 
katledildiği Sivas 
Katliamı sonrasında 
gerçekleşen ve 
acıyla hatırladığımız, 
unutmadığımız 
Başbağlar Katliamı’nda 
canlarını yitiren 
vatandaşlarımızı da 
saygıyla anıyoruz.

SORUN DEVLET  
DEĞİL DEVLETSİZLİK!
Sivas ve Başbağlar’da 
gerçekleşen katliamların 
sorumlusu devlet 
değil, devletsizliktir. 
Devleti ve kamu 
otoritesini kullanan 
siyasilerin bir arada 
yaşamı destekleyen, 
yurttaşların güvenliğini 
sağlayan ve farklı görüş 
ve inançları koruyan bir 
yapı içerisinde olması 
gerektiğine inanıyoruz. 
Sivas’ta ve devamında 
gelen Başbağlar’da 
katledilen her canın 

acısını yürekten 
hissediyor, insanlık 
suçlarında zaman aşımını 
kabul etmediğimizi 
ve suçun gerçek 
faillerinin yargılanıp 
cezalandırılmadan 
bu katliamın 
unutulmayacağını 
ve adaletin 
sağlanamayacağını bir 
kez daha belirtiyoruz.”
Açıklamanın ardından 
avukatlar oturma 
eylemine devam etti 
ve baroların, halkın 
avukatı olduğuna ilişkin 
sloganlar atıldı.
Eylemin sonunda 
Bursa Barosu Başkanı 
Altun, meslektaşlarına 
seslenerek Ankara’da 
3 Temmuz Cuma 
günü yapılacak büyük 
savunma mitingine 
katılmak isteyenlerin 
Bursa Barosu 
özel kaleme isim 
bildirmelerini istedi. 
Altun ayrıca, mitinge 
katılımın yüksek olması 
için tüm meslektaşlarına 
çağrıda bulundu.
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“Büyük Savunma Mitingi” yasaklandı, 
avukatlar Adalet Sarayı’nda

Çoklu Baro 
düzenlemesi getiren 

Avukatlık Kanunu 
değişiklik teklifi TBMM 
Anayasa Komisyonu’nda 
görüşülmeye devam 
edilirken, baro 
başkanları da Milli 
Egemenlik Parkı’nda 
nöbete başladı. Ayrıca 
3 Temmuz’da Ankara 
Anıtpark’ta miting 
planlaması yapıldı.
“Büyük Savunma 
Mitingi”nin kamuoyuna 
duyurulmasıyla birlikte 
Ankara Valiliği, eylem 
yasağı kararı aldı. 
Valilik, 2 Temmuz’da 
korona virüsü tedbirleri 
kapsamında ilde 
15 gün boyunca 
her türlü toplantı ve 
gösteri yürüyüşlerinin 
yasaklandığını duyurdu.
Ancak illerden çok 
sayıda avukat, baro 
başkanlarına destek 
için Ankara’ya gitti. 
Bursa Barosu Başkanı 
Gürkan Altun’la 
birlikte başka baro 
başkanlarının, TBMM 
Çankaya kapısındaki 
Milli Egemenlik 
Parkı’nda bulunan diğer 
başkanların yanına 
gitmesine polis engel 
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oldu. Bunun üzerine 
tüm baro başkanları 
ve desteğe gelen 
avukatlar, Atatürk Bulvarı 
üzerinden Ankara Adalet 
Sarayı’na yürüyüşe geçti. 
Adalet Sarayı önünde 
barikat kuran polis, 
avukat kimliği 
olmayanları bahçeye 
almadı. “Savunma 
Yürüyor”, “Çok Baro 

Yok Barodur”, “Baroma 
Dokunma” pankartı 
taşıyan binlerce avukat, 
“Faşizme karşı omuz 
omuza”, “Paralel baroya 
hayır”, “Susmuyoruz, 
korkmuyoruz, biat 
etmiyoruz” ve “Feyzioğlu 
istifa” sloganları attı.

SAĞKAN SESLENDİ
Meslektaşlarına hitaben 

konuşan Ankara Barosu 
Başkanı Av. Erinç 
Sağkan, “Baskı rejiminin 
masasının altından 
çıkardığı sopaya 
hiçbir zaman boyun 
eğmeyeceğiz” diyerek 
şöyle devam etti:
“Güçlülerin bizi 
bölmek için gösterdiği 
sopaya karşı itirazımız, 
kalplerine saldığımız 

korkunun göstergesidir, 
onurumuzdur. 
Savunmadan hiç haz 
etmediniz, biliyoruz. 
Teslim alamadığınız 
baroları parçalayarak 
cübbelerimize düğme 
dikmeye çalışıyorsunuz. 
İstiyorsunuz ki 
herkes sussun bu 
karanlık böyle sürsün. 
Sizden öncekilere 
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de söylemiştik. Bu 
projenin sahiplerinin ilk 
cümlesinin ‘Avukatımı 
istiyorum’ olduğunu 
unutmayın. Tarih aydınlık 
ve umut için mücadele 
edenleri yazar.
Barolar çok oldu 
diyorsunuz ya. Siz yargıyı 
bağımlı kıldıkça, insan 
haklarını ayaklar altına 
aldıkça biz de çok 
olmaya devam edeceğiz. 
Siz çocuk cinayetlerine, 
kadın cinayetlerine doğa 
talanına sessiz kaldıkça 
biz çok olmaya devam 
edeceğiz. Çünkü bu 
ülkede avukatlar var. 
Aydınlığı onlar temsil 
ediyor. Demokrasi 
adına ne varsa onlar 
temsil ediyor. Bizlere 
iyi bakınız. Teker teker 

saymakla bitireceğinizi 
düşündüğünüz 
avukatlar gökyüzü 
kadar büyük kararlılığı 
cübbelerinin altında 
taşıyorlar. Susmuyoruz, 
korkmuyoruz, biat 
etmiyoruz.”
Ankara Adalet 
Sarayı’ndaki bekleyiş 
sırasında bazı gruplara 
polis sert müdahalede 
bulunurken, eylem 
polisin baroları 
gruplar halinde belli 
aralıklarla barikat dışına 
çıkarmasıyla sona erdi. 
Gruplar, Adalet Sarayı 
ön kapısından Altınsoy 
Caddesi’ne kadar 
kısa mesafeli yürüyüş 
sırasında sloganlar 
atmaya devam etti.

Fiili gözaltı emrine 
suç duyurusu

Baro başkanları,  
illerden 
yürüyüş sonrası 
Ankara’ya 
sokulmamaları 
ve 28 saate 
yakın fiili 
gözatında 
tutulmaları 
konusunda 
emir veren amu 
yöneticileri 
hakkında 
Ankara 
Cumhuriyet 
Başsavcılığı’na 
suç 
duyurusunda 
bulundular.
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“Hukuk devleti ve demokrasi adına 
ne varsa avukatlar temsil ediyor!”

Avukatlık 
Kanunu 

değişikliği TBMM 
Anayasa Komisyonu’nda 
görüşüldüğü sırada, 
binlerce avukat 
Ankara Adliyesi’nde 
toplanırken, Bursa 
Barosu üyesi avukatlar 
Adalet Sarayı önünde 
bir kez daha oturma 
eylemi yaptı.
Öğle saatinde Adalet 
Sarayı önünde 
toplanan avukatlar 
çeşitli sloganlarla yasa 
teklifini protesto etti. 
Katılımcılara hitaben 
konuşan Bursa Barosu 
Yönetim Kurulu Üyesi 
Av. Gonca Gülçin, 
Türkiye’de aydınlığı, 
özgürlüğü, hukuk devleti 
ve demokrasi adına ne 
varsa avukatların temsil 
ettiğini söyledi.
Gonca Gülçin, 
“Savunmadan hiç 
hazzetmediniz, biliyoruz. 
İlk fırsatta kapılarınızı 
ayırdınız, sonra 
susturmaya çalıştınız. 

Olmayınca, duruşma 
salonlarından atmaya; 
Olmayınca, tutuklamaya; 
Olmayınca, hastanelere 
göndermeye 
çalıştınız, avukatlığı 
hastalık derecesinde 
sahipleniyorlar diye.
Olmayınca, hukuksuz 
yargılamalarla on 
yıllarca ceza vermek 
yolunu seçtiniz. Şimdi 
de teslim alamadığınız 
baroları parçalayarak, 
cübbelerimize ilik 
açmaya, düğme 
dikmeye çalışıyorsunuz.
İstiyorsunuz ki, yargının 
son ayağı da iktidara 
bağlansın. İstiyorsunuz 
ki, herkes sussun. 
İstiyorsunuz ki, bu 
karanlık böyle sürsün. 
Sizden öncekilere de 
söylemiştik duruşma 
salonlarında; Şimdi 
size de aynı şeyleri 
söylüyoruz: Bu projenin 
eski sahiplerinin 
yakalandıklarında ilk 
sözlerinin ‘avukatımı 
istiyorum’ olduğunu hiç 
hatırınızdan çıkarmayın.

Unutmayın; tarih aydınlık 
için, umut için, insanlık 
için mücadele edenleri, 
umudu savunanları 
yazar.
‘Bu barolar artık çok 
oldu’ diyorsunuz ya; Siz 
yargıyı bağımlı kıldıkça, 
hukuku yok saydıkça, 
adaleti unuttukça, insan 
haklarını ayaklar altına 
almaya devam ettikçe, 
biz de ‘çok olmaya’ 
devam edeceğiz.
Siz çocuk istismarına, 
kadına şiddete, kadın 
cinayetlerine, doğanın 
talan edilmesine sessiz 
kaldıkça; biz barolar 
da ‘çok olmaya’ devam 
edeceğiz.
Bu ülkenin baro 
başkanlarının adalet 
adımlarına çelme 
takmaya çalıştığınızda 
da ‘çok olmaya’ devam 
edeceğiz.
Baroları bölmeye, 
susturmaya yönelik 
tasarı yasalaşırsa, 
‘daha çok’ olmayı 
sürdüreceğiz.
Çünkü bu ülkede 

avukatlar var: Aydınlığı 
onlar temsil ediyor. 
Özgürlüğü onlar, hukuk 
devleti ve demokrasi 
adına ne varsa onlar 
temsil ediyor.
Onlar; bütün baskılara, 
tehditlere, gözdağlarına, 
yargılamalara rağmen 
susmayanlar, güce 
biat etmeyenler, 
vazgeçmeyenler, 
özgürlükler için bedel 
ödeyenler. Ne yurttaşın 
sesinin kısılmasına 
izin verecekler, ne de 
karanlığınızın sürgit 
devam etmesine” diye 
konuştu.
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Başkanlardan komisyon üyesi 
avukatlara sürpriz hediye!

TBMM önündeki 
nöbetin dördüncü 

gününde Adalet 
Komisyonu’ndaki 
toplantılara katılmak 
için bekleyen baro 
başkanları Adalet 
Komisyonu’nun hukukçu 
milletvekillerine 
cübbe, düğme ve 
dikiş seti gönderdi.
Baro başkanları, “Ya 
cübbelerinize düğme 
dikin ya da düğmeyi 
çöpe atıp bu süreçten 
vazgeçin!” dedi.
Baro başkanları adına 
açıklama yapan Aydın 
Barosu Başkanı Av. 
Gökhan Bozkurt, tüm 
çözüm çabalarına 

rağmen sonuç 
alamadıklarını belirtti. 
Adalet Komisyonu’nun 
hukukçu vekillerine 
seslenerek meslek 
yeminlerini hatırlatmak 
için cübbe ve düğme 
gönderdiklerini belirten 
Bozkurt, “Biz cübbemize 
düğme dikilmesine 
izin vermedik. Adalet 
Komisyonu’ndaki 
meslektaşlarımıza 
yeminlerini hatırlatıp 
cübbe ve düğme 
gönderdik. Ya 
cübbelerinize düğme 
dikin ya da düğmeyi 
çöpe atıp bu süreçten 
vazgeçin!” dedi.

Vatandaştan baro başkanlarına moral!
TBMM Çankaya Kapısı’nda Adalet Komisyonu’na çağrılmayı bekleyen baro başkanları, 
vatandaşlardan üyük destek gördü. Kadın vatandaş, başkanlara kiraz ikram ederken, Bursa 
Barosu Başkanı Altun, Kirazlıyayla köyündeki maden katliamına dikkat çekerek, “Barolar, doğa 
talanına dur dedikleri için bölünmek isteniyor” dedi.

MÜLTECİ GİBİYİZ!
Bursa Barosu Başkanı 
Av. Gürkan Altun da, 
TBMM kapısında, sanki 
bir yabancı devletin 
büyükelçiliğinin 
kapısında içeri alınmayı 
bekleyen mülteci 
muamelesi gördüklerini 
söyledi. Altun, “Bizi bu 
duruma düşürenler 
utanmalı. 140 bin 
avukat adına buradayız. 
Gerçekten üzüntü verici 
bir durum. İçimizi en çok 
acıtan da bu işe imza 
atanların bir kısmının 
hukuk fakültesi mezunu 
olmaları ve hala avukat 
unvanını taşıyor olmaları. 
Umarım komisyondaki 
hukukçu milletvekilleri 
gönderdiğimiz hediye 
paketindeki mesajı 
alırlar” dedi.
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“Baro başkanları gelmedi” 
iddiasını tutanak yalanladı
Avukatlık Kanunu 

değişikliğinin 
görüşülmesi sırasında 
TBMM Adalet 
Komisyonu’nda sert 
tartışmalar yaşandı. 
Baro başkanları 
Meclis bahçesinde, 
görüşleri alınmak 
üzere komisyona davet 
edilmeyi beklerken, 
Adalet Komisyonu 
Başkanı Yılmaz Tunç, 
AKP Grup Başkan 
Vekilleri Bülent Turan 
ve Cahit Özkan ile 
Türkiye Barolar Birliği 
Başkanı Metin Feyzioğlu, 
baro başkanlarının 
çağrıldıkları halde 
komisyona gelmedikleri 
yönünde açıklamalar 
yaptı. Fakat komisyon 
tutanakları bu 
açıklamaları yalanladı.
TBMM Adalet 
Komisyonu’nun 2 
Haziran tarihindeki 
toplantısına ait tutanağa 
bakıldığında, Mersin 
Milletvekili Alpay 
Antmen’in, tutanağa 
geçirilmesini isteyerek 
söz aldığı görülüyor. 
Komisyon Başkanı Tunç 
söz veriyor ve Antmen 
şöyle konuşuyor:

“ALPAY ANTMEN 
(Mersin) – Teşekkür 
ederim Sayın Başkanım. 
Ben tutanağa geçmesi 
anlamında ve usul 
açısından arz ediyorum: 
1 Temmuz 2020 
tarihinde Başkanlığınıza 

7 baro başkanının 
bunların içinde 
İstanbul, Ankara, İzmir 
baro başkanları ile 
kadın baro başkanları 
Trabzon, Kocaeli, 
Düzce ve Kayseri Baro 
Başkanı akil bir başkan 
olarak Komisyona 
davet edilmesiyle 
ilgili dilekçe verdim. 
Sayın Başkanlığınız 
bunu uygun görmedi, 
tutanağa geçmesi 
için arz ediyorum. 
Bunun yanında, 
baro başkanlarımız 
bugün tarihli 
dilekçeyle toplantıda 
hazır bulunmak 
istediklerini bildirdiler. 
Komisyonumuza ve 
bir de ekine 80 baro 
tarafından imzalanmış 
çoklu baroya karşı 
olduklarına dair 
bildirgelerini de 
sundular. Ben bunu 
Komisyona arz ettim, 
tutanağa geçmesi için 
söylüyorum.
OTURUM BAŞKANI 
YILMAZ TUNÇ – 
Teşekkür ediyoruz.
ALPAY ANTMEN 
(Mersin) – Son olarak 
Sayın Başkanım, Barolar 
Birliği temsilcimiz 
burada ama Avukatlık 
Kanunu’na göre Barolar 
Birliği baroları temsil 
eder ama avukatları 
temsil etmez burada 
avukatları baro 
başkanları temsil 
etmeliydi diyorum. 

Saygılar sunarım.”

KİM NE DEMİŞTİ?
TBMM Adalet 
Komisyonu 
Başkanvekili Yılmaz 
Tunç, baro başkanlarının 
toplantıya katılma 
talebiyle ilgili komisyon 
üyelerine bilgi verirken, 
“Baro başkanlarının 
hepsi birden gelmek 
istediklerini ifade ederek 
aralarından seçilecek 
3 temsilcinin yeterli 
olmayacağını, hepsinin 
Komisyona gelmek 
istediğini öğrendik ve 
bu nedenle temsilci 
göndermeyi kabul 
etmemişler. Korona 
virüsü nedeniyle biz 
burada zaten kısıtlı 
imkânlarla çalışırken 80 
baro başkanının burada 
birlikte yer alması tabii 
ki mümkün değil. İyi 
niyetli olsalardı herhâlde 
3 temsilciyi buraya 
gönderirlerdi” demişti.
AKP Grup Başkan 
Vekili Bülent Turan 
da, aynı gün “Az önce 
Türkiye Barolar Birliği 
Başkanı Metin Feyzioğlu 
‘Arkadaşlarım meclis 
kapısı önünde lütfen 
davet eder miniz’ 
dedi. Bir görüşme 
trafiği oldu. Komisyon 
başkanının oluruyla 
ilgililerle görüşerek 
Meclis Başkanının araya 
girmesiyle içlerinden 
3 baro başkanının içeri 
gelmelerini komisyona 

katkı 
sağlamalarını 

kabul ettik. Aradık 
telefonlarını açmadılar. 
CHP’li Zeynel Emre 
de aradı ancak talebi 
‘hepimiz geliriz’ 
yaklaşımıyla reddettiler. 
Bir kez daha gördük kim 
iş yapmak istemiyor. 
Dertleri üzüm yemek ise 
3 arkadaşınız komisyona 
katkı sağlardı” ifadelerini 
kullanmıştı.
Türkiye Barolar Birliği 
Başkanı Metin Feyzioğlu 
da 3 Temmuz’da, 
görüşmelere katılmak 
isteyen ve Meclis’e 
alınmayan baro 
başkanları ile ilgili şöyle 
demişti:
“Baro başkanlarına 
sesleniyorum, dün (2 
Temmuz) TBMM’de 
komisyona çağrıldınız 
gelmediniz, yine 
aracılık edelim lütfen 
gidin konuşun. 
Diyalog imkanının 
reddedilmesini doğru 
bulmuyorum. Diyalog 
kurmadan dava 
kazanabiliyor muyuz ki 
kendi mesleki davamızı 
kazanalım?”
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Altun: Avukatlık Kanunu tek bir kişi için değiştiriliyor!

Bursa Barosu Başkanı 
Av. Gürkan Altun, 

Avukatlık Kanunu’nda 
yapılacak değişikliğin, 
80 baro başkanının 
itirazına rağmen 
TBB Başkanı Metin 
Feyzioğlu’nu tekrar 
o makama seçtirmek 
için yazılan bir kanun 
metni olduğunu 
savundu. Altun, “Ama 
buna rağmen onun 
bu koşullarda dahi 
o koltukta devam 
edebilme şansı yok” 
dedi.
Avukatlık KanunuTBMM 
Adalet Komisyonu’nda 
kabul edildikten sonra 
baro başkanları illerine 
döndü ve Bursa Barosu 
Başkanı Av. Gürkan 
Altun da, her gün öğle 
saatinde oturma eylemi 
yapan meslektaşlarına 
sürece ilişkin bilgi verdi.
Avukatlık Kanunu 
değişikliğinde hiçbir 
baronun en ufak 
bir dahli olmadığını 

söyleyen Altun, “Ama 
henüz her şey bitmedi. 
Genel kurul sürecinde 
de eylemliliğimiz 
var. Elbette Anayasa 
Mahkemesi 
var. Söz konusu 
değişiklik Anayasa 
Mahkemesi’nden yüzde 
yüz döner. Bundan hiç 
birimizin en ufak bir 
şüphesi yok” dedi.
Kendi içinde çelişen, 

Avukatlık 
Kanunu’nun sistematiğe 
aykırı olmakla birlikte 
Anayasa’nın en az 7 
maddesini doğrudan 
ihlal eden bir taslakla 
karşı karşıya olduklarını 
vurgulayan Bursa Barosu 
Başkanı Altun, şöyle 
konuştu:
“Her kanunun bir 
kenar süsü olur. Her 
kanunda güzel şeyler 
vardır, tehlikeli tuzak 
maddelerin yanında. 
Bu kanun öyle bir 
kanun ki, bu öyle 
bir değişiklik ki, hiç 
kimseye yaramıyor. Ne 
Zonguldak Barosu’na, 
ne Diyarbakır Barosu’na, 
ne Bursa Barosu’na, ne 
de bu barolara mensup 
meslektaşlara… Türkiye 
Cumhuriyeti sınırları 
içinde belki bir tek kişiye 
yarıyor. Tek bir kişiye. 
O da maalesef bizim 
yanımızda durmayan 

baroların oylarıyla o 
makamı işgal eden 
kişiye. Sadece onun 
için yapılmış bir kanun. 
Onu seçtirmek için 
düzenlenmiş bir kanun. 
Ama buna rağmen 
onun bu koşullarda 
dahi o koltukta devam 
edebilme şansı yok. 80 
baronun da bu şekilde 
bir iradesi yok. Orada 
sanki bir arabulucu gibi, 
bizimle Meclis arasında 
bir köprü kurmaya 
çalıştı. Oysa Avukatlık 
Kanunu ona bir görev 
yüklemiş. Avukatlık 
Kanunu, Türkiye Barolar 
Birliği’nin, baroların 
çoğunluk görüşünü 
savunmasını zorunlu 
kılmış. Yapması gereken 
bizim görüşümüzü orada 
dillendirmekti. Aracılık, 
arabuluculuk yapmak 
değil. Ve yalanların 
arkasına sığınmak değil. 
TBB’nin normal süreçte 
kanun değişikliklerinde 
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Anayasa ve yasalardan 
kaynaklanan 2 temsilci 
bulundurma hakkı 
var. Zaman zaman 
danışmanlarla 3 kişi 
oluyor. Pandemi 
döneminde bire 
düşürülmesine 
rağmen pazartesi günü 
Bursa Barosu’nun da 
bulunduğu 11 baro 
başkanınca kaleme 
alınan ve TBB’ye 
gönderdiğimiz talep 
yazısında bu temsilcinin 
baro başkanlarından 
herhangi birisi olmasını 
talep ettik. Reddettiler. 
TBB’de kadrolu 
memur meslektaşımızı 
gönderdiler. Avukat 
arkadaşımız eline ne 
verildiyse komisyonda 
onu sundu. 2 dakikalık 
karşı görüş sözlü 
açıklaması oldu. 
Sadece 2 dakika. 
Barolar Birliği’nin çoklu 
baroya neden karşı 
durduğunu anlatıyor, il 
ve ilçelerde adli yardım 
bürolarının çoklu baro 
olması halinde nasıl 
düzenleneceğine dair 
önerileri oluyor sözlü 
olarak. Yani çoklu baroyu 
içselleştirmişler, kabul 
etmişler. İllerde adli 
yardım temsilciliğinin 
bir numaralı baroya 
mı, iki numaralı baroya 
mı verileceğini, yani 
ileride yazılacak 
yönetmelik maddelerini 
bile orada tartışır hale 
gelmişler. Eğer baro 
başkanlarından bir heyet 
oluşturamadıysa, birini 
oraya göndermediyse, 
birlik başkanının bizzat 

kendisinin Meclis’e gidip 
çoğunluk görüşünü 
orada savunması 
gerekirdi. Orada 
oturmasının yegane 
sebebi budur. Başka 
bir sebeple orada 
bulunmuyor. Orası ona 
bahşedilmiş, birileri 
tarafından burası artık 
senin makamın denmiş 
atama makamı değildir. 
140 bin avukatı temsil 
etmesi gerektiğini 
düşünüyorduk, gördük 
ki tek bir avukatı bile 
temsil etmekten acziyet 
içerisindedir. Bu süreçte 
bize, avukatlara ait 
olan Barolar Birliği 
Merkezi’ne Litai 
Otel’e dahi gitmedik, 
gidemedik, ayaklarımız 
geri gitti. Böyle bir 
süreçte insan bir duş 
almaya, nefes almaya 
evine gider değil mi? 
Orası bizim evimiz ama 
öyle bir hale getirdi 
ki, kendi evimize bile 
giremez kıldı.”
Bursa Barosu Başkanı 
Av. Gürkan Altun, 
baro başkanları 
olarak söylediklerinin, 

anlattıklarının 
tutanaklarla sabit 
olduğunu, TBMM 
ve TBB’ye verdikleri 
dilekçelerin evrak kayıt 
numaraları ile belli 
olduğunu anlattı.
“Hiçbir talebimiz 
karşılanmadı. Bir 
hafta evvel hayvan 
haklarıyla ilgili avcılıkla 
bağlantılı bir kanun 
teklifi görüşülürken hem 
Avcılık Federasyonu, 
hem hayvan hakları 
derneği saatlerce 
dinlenmiş. 140 bin kişiyi 
temsil eden barolardan 
sadece birinin başkanını 
dinlemekten kaçındılar” 
diyen Altun, şöyle 
devam etti:
“İstanbul’u, Diyarbakır’ı, 
Bursa’yı dinlemeyin ama 
Kilis’i dinleyin, Rize’yi, 
Çorum’u, Çankırı’yı 
dinleyin dedik. Hangisini 
dinlerseniz dinleyin. 
Herkes size bu kanun 
tasarısının ne kadar 
yıkıcı olduğunu, paralel 
baro yaratmanın, 
paralel yargıya nasıl 
zemin oluşturacağını, 
tek savunulacak kale 

olan baroların, özgür 
savunmanın temsilci 
olan, yurttaşın hak arama 
mücadelesinin önderi 
olan baroların ne hale 
getirileceğini anlatmaya 
çalıştık. Ama sokakta 
ve kaldırımlardaydık. 
Biz kendi meclisimize 
sokulmadık. Meclisin 
önünde 4 gün geçirmek 
zorunda kaldık. Genel 
kurul sürecinde de 
orada olacağız. Bütün 
meslektaşlarımızı da 
oraya davet edeceğiz. 
Genel kurul iradesinin 
farklı bir şekilde tecelli 
etmesi için uğraşacağız. 
Her halukarda 
sağduyunun galip 
gelmesini istiyoruz.”
Altun son olarak, TBMM 
Adalet Komisyonu’ndaki 
hukukçu milletvekillerine 
gönderdikleri, avukat 
cübbesi, dikiş seti ve 
düğmelerle avukatlık 
yemin metni bulunan 
hediye paketinin 
bir benzerini de 
meslektaşlarına gösterdi. 
Altun ve avukatlık hep 
bir ağızdan avukatlık 
yeminini tekrarladı.
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Bursa Barosu, Kent Meydanı’ndan 
haykırdı: Susmadık, susmayacağız!
Paralel baro yasasının 

80 baronun itirazına 
rağmen TBMM Adalet 
Komisyonu’nda abul 
edilip genel kurula 
sevk edilmesinin 
ardından Bursa Barosu 
Başkanı Av Gürkan 
Altun, yönetim kurulu 
üyeleri, TBB Yönetim 
Kurulu Üyesi Av. Asude 
Şenol ve avukatlarla 

Kent Meydanı’nda 
bir araya geldi, çoklu 
baro yasa teklifiyle 
ilgili yaşanan süreci 
açık hava toplantısında 
meslektaşlarına ve 
Bursalılara anlattı.
Altun şöyle konuştu:
“1136 Sayılı Avukatlık 
Kanunu’nda yapılması 
istenilen değişikliklere 
karşı uzun zamandır 

mücadele etmekteyiz. 
Hükümet tarafından 
hazırlanarak TBMM’ye 
sunulan ve Adalet 
Komisyonu’nda kabul 
edilen yasa tasarısına 
yönelik itirazlarımızın 
ne kadar haklı olduğu, 
bu süreçte ortaya 
çıkmıştır. Yasa tasarısının 
birçok sakıncaları 
bulunmaktadır. 

Avukatlık Kanunu’nun 
77. maddesinde 
yapılan değişiklik 
ile “5000’den fazla 
avukat bulunan illerde 
asgari 2000 avukatla 
bir baro kurulabilir” 
hükmü getirilerek 
çoklu baro sisteminin 
önü açılacaktır. Bu 
düzenlemenin birçok 
tehlikeli sonuçları 
bulunmaktadır. Her 
şeyden önce üyelerinin 
siyasi ve etnik kimliğine, 
inanış biçimlerine göre 
farklı barolar oluşacaktır.
Örnek vermek gerekirse, 
iktidara yakın bir 
baro mensubunun 
taraf olduğu davada; 
hakimlerin neredeyse 
¾’ünün oluşturan ve 
kıdemi 5 yılın altında 
olan çoğu genç hâkim 
ve savcıların bu baroya 
kayıtlı avukatların 
duruşmalarında karar 
vermekte zorlanacağı 
açıktır. Birçok vatandaş 
avukat tutmak istediği 
zaman davasını 
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kazanabilmek adına 
iktidara yakın baroya 
mensup avukat tutmak 
isteyecektir. Hatta 
birçok meslektaşımız 
ekonomik sebepler 
nedeniyle iktidara 
yakın barolara gitme 
durumunda kalacaktır. 
Bilindiği üzere HSK, 
avukatlık mesleğinden 
de hâkim ve savcı alımı 
yapmaktadır. İktidara 
yakın barolara kayıtlı 
avukatların hâkim ve 
savcı olarak atanmaları 
halinde geçmiş 
dönemlerde yaşanan 
benzer sorunlarla da 
karşılaşılacaktır.
 Barolar; yargının 3 eşit 
kurucu unsurundan 
biri olan savunma 
makamındaki 
avukatların örgütlendiği, 
Anayasa’nın 135. 
maddesinde 
düzenlenen kamu 
kurumu niteliğindeki 
meslek kuruluşlarıdır.  
Nasıl ki bir ilde tek 
valilik, tek il emniyet 
müdürlüğü, tek 
büyükşehir belediye 
başkanlığı var ise baro 
da tek olmalıdır. Üniter 
yapının gereği de budur.
Avukatlık Kanunu’nun 
114. maddesinde 
yapılan değişiklik 
ile baro genel 
kurullarınca “Her 5000 
üye için bir delege 
seçilir.” düzenlemesi 
getirilmiştir.  Her ile baro 
başkanı dahil en az 4 
delege verileceği de 
hükme bağlanmaktadır. 
Bu durum temsilde 
adaletsizlik yaratacaktır. 

Örnek vermek gerekirse 
avukat sayıları 40 ile 
100 arasında olan 
Tunceli, Gümüşhane, 
Bayburt, Ardahan, Iğdır 
gibi sayıca çok küçük 
barolar da 10 avukat 
bir delege ile temsil 
edilirken İstanbul, 
Ankara, İzmir, Antalya 
ve Bursa barolarında da 
5000 avukat 1 delege ile 
temsil edilebilecektir.
Yine Avukatlık 
Kanunu’nun 177. 
maddesinde yapılan 
değişiklik ile birden 
fazla baronun 

bulunduğu illerde 
adli yardım bürosu, 
baroların eşit olarak 
temsili esas alınarak 
oluşturulacağı, büroda 
görevlendirmelerin 
de o ildeki avukatlar 
arasında eşitlik 
gözetilerek yapılacağı 
öngörülmektedir. Adli 
yardım bürosunun 
oluşturulmasına ve 
adli yardım hizmetinin 
yürütülmesine ilişkin 
usul ve esasların, Türkiye 
Barolar Birliği Yönetim 
Kurulunca hazırlanacak 
ve Adalet Bakanlığı’nca 

onaylanacak yönetmelik 
ile belirleneceği hüküm 
altına alınmaktadır. Bu 
hususun da açıklığa 
kavuşturulması 
gerekmektedir. Örneğin 
2000 üyesi bulunan baro 
ile 30.000 üyesi bulunan 
baronun adli yardım 
ücretlerinin mutlak eşit 
olarak ikiye bölünmesi 
durumunda bu husus, 
adaletsizlik yaratacağı 
gibi ekonomik anlamda 
birçok sorun yaşayan 
meslektaşlarımızın 
özellikle iktidara yakın 
sayıca az barolara 
kaymasına neden 
olacaktır.
Bu düzenleme; büyük 
hukuk bürolarının 
tekelleşmesinin ve 
büyük hukuk bürolarının 
yanlarında çalıştırdıkları 
meslektaşları ile bir 
araya gelerek müstakil 
baro kurabilmesinin de 
yolunu açabilecektir. 
Özellikle 2. yargı paketi 
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ile getirilmek istenen 
elektronik duruşma 
sistemi; tekelleşen 
bürolar ve barolar 
vasıtası ile Türkiye’nin 
her yerinden dava 
alınmasına imkân 
getirerek meslektaşlar 
yönünden işsizlik 
yaratacağı açıktır.
Yapılan düzenleme ile 
Avukatlık Kanunu’nun 
65. maddesine ekleme 
yapılarak mesleğin ilk 5 
yılında baro keseneğinin 
yarı oranında alınacağı 
kararlaştırılmıştır. 
Ekonomik anlamda 
yapılan tek düzenleme 
bu maddede 
bulunmaktadır. Bu da 
baro bütçelerinden 
yapılan eksiltme ile 
sağlanmıştır. Teklifte, 
avukatlara veya örgütlü 
güçleri olan barolara 
devletçe sağlanacak en 
ufak bir ekonomik katkı 
düzenlenmemiştir.
Ancak birçok baro 
yasal düzenleme ile 
hayata geçirilmek 
istenen bu kuralı zaten 
uygulamaktadır. Kıdemi 
beş yılın altında olan 
meslektaşlarımız için bir 
düzenleme yapılması 
gerekirse; en azından 
kamu görevi olarak 
yapılan CMK ve adli 
yardım hizmetleri 
için kestikleri serbest 
meslek makbuzlarından 
alınan KDV sıfırlanmalı, 
alınan vergiler % 50 
indirimli alınmalı, 
kiracı olarak bulunan 
meslektaşlarımızdan 
sözleşme ile kendilerine 
yükletilen stopajlar 

sıfırlanmalı, angarya 
düzeyindeki CMK 
ücretleri avukatlık 
asgari ücret tarifesine 
çekilmelidir. Stajyer 
avukatlara stajları 
süresince hâkim ve 
savcı adayları gibi ücret 
ödenmelidir.
Görüldüğü üzere 
yürütme makamı 
bu hususlarda en 
ufak bir düzenleme 
yapmazken, baroların 
gelir kaynaklarından 
biri olan aidatlar 
ile ilgili düzenleme 
getirmesini değerli 
meslektaşlarımızın ve 
halkımızın takdirine 
sunarız.
Değerli meslektaşlarım, 
değerli basın 
mensupları, sevgili 
Bursalılar…
Bildiğiniz üzere bu 
yasa tasarısına karşı 
illerimizden Ankara’ya 
doğru yürüyüşler 
başlattık. Bursa Barosu 
olarak Bursa Adalet 
Sarayı önünden 
başlattığımız yürüyüşün 
ikinci gününde, 
Yenişehir’e Bağlı 
Kirazlıyayla köyünde, 
hukuksuz maden atık 

havuzu inşaatına karşı 
aylardır direnen köylüleri 
ziyaret ettik. “Barolar 
halkın avukatıdır” 
sloganımızın en güncel, 
en canlı örneğidir 
Kirazlıyayla… Tek 
amaçları, kamu otoritesi 
ve kolluk güçlerinin 
koruması altındaki 
yabancı sermayeli 
Meyra Madencilik’in 
hukuksuz talanıyla, 
yüzlerce yıldır yaşadıkları 
köylerinin doğasının 
talan edilmemesi, içme 
sularının, topraklarının 
zehirlenmemesi için 
direnen köylüleri, 
devletin orantısız 
gücüne karşı barolardan 
başka kimsenin 
savunamayacağını 
göstermek istedik.
O gün Kirazlıyayla’da 
karşımıza duvar ören 
kolluk güçlerinin, 
pandemi nedeniyle İl 
Hıfzıssıha Kurulu’nun 
aldığı karar gerekçe 
gösterilerek sabah 
saatlerinden itibaren 
insanları evlerinden 
çıkarmadıklarına, buna 
rağmen evlerinden 
birer birer çıkarak 
bahçelerden geçip 

köyün girişinde 
karşılayan kadınların 
yakarışları hala 
kulaklarımızda çınlıyor. 
Oysa, aynı kurallar 2 
kilometre aşağıdaki 
Barcın köyünde 
uygulanmıyor, insanlar 
kahvehanelerde 
oturabiliyorlardı.
Tam da buydu 
anlatmak istediğimiz. 
Değiştirilmek istenen 
yasayla amaç, 
hukuksuzluğa isyan 
eden ama devletin 
gücü karşısında sesi 
kısılan yurttaşın sesi 
olan baroları bölüp 
parçalayarak son sesi de 
kısmaktı.
3 günlük yürüyüş 
sonunda başkentin 
Eskişehir-Ankara yönü 
girişinde toplandık. 
Burada 500 metrelik 
sembolik bir yürüyüşle 
tekrar araçlarımıza binip 
Anıtkabir’e gidecek ve 
hukuksuzluğu Ata’mıza 
şikayet edecektik. 
Ne var ki Ankara’ya 
girişimiz engellendi. 
27 saat boyunca 
etrafımız güvenlik 
kuvvetlerince çevrilerek 
aç, susuz bir şekilde 
yağmur ve sıcak altında 
bırakıldık. Oturmamıza 
engel olmak için 
sandalye verilmesine 
izin verilmeyip 
ayrıca battaniye ve 
yağmurluk gibi korunma 
malzemelerinin 
tarafımıza ulaştırılması 
engellendi. Kişisel 
ihtiyaçlarımızın 
giderilmesinde dahi 
zorluk çıkarıldı. Yasa 
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BURSA BAROSU

teklifinin Adalet 
Komisyonu’nda 
görüşülmesi sırasında 
Baro Başkanları’nın 
düşüncelerinin alınması 
kabul edilmediği gibi 
Milletin Meclisi’ne 
Baro Başkanları’nın 
girmesi engellendi. 19 
Mayıs ve 1 Haziran’da 
TBB yönetimi ve 
80 baronun ortak 
imzaladığı bildirideki 
itiraz noktalarına hiçbir 
cevap verilmeden, 
yasa teklifi virgülüne 
dahi dokunulmadan 
Adalet Komisyonu’ndan 
geçirildi.
Bu öyle bir değişiklik ki 
ne Zonguldak Barosu’na, 
ne Diyarbakır Barosu’na, 
ne Bursa Barosu’na, ne 
de bu barolara mensup 
meslektaşlara yarıyor… 
Türkiye Cumhuriyeti 
sınırları içinde belki 
bir tek kişiye yarıyor. 
O da maalesef bizim 
yanımızda durmayan, 
baroların oylarıyla 
Türkiye Barolar Birliği 
Başkanlığı makamını 
işgal eden kişiye. 
Sadece onu seçtirmek 
için düzenlenmiş bir 
kanun. Ama buna 
rağmen o koltukta 
oturmaya devam 
edebilme şansı yok.
TBB Başkanı, orada 
sanki bir arabulucu gibi, 
bizimle Meclis arasında 
bir köprü kurmaya 
çalıştı. Oysa Avukatlık 
Kanunu, Türkiye Barolar 
Birliği’nin, baroların 
çoğunluk görüşünü 
savunmasını zorunlu 
kılmış. Yapması gereken 

bizim görüşümüzü 
orada dillendirmekti. 
Aracılık, arabuluculuk 
yapmak değil. Ve 
yalanların arkasına 
sığınmak hiç değil.
Hem TBMM Anayasa 
Komisyonu Başkanı, 
hem iktidar partisinin 
grup başkan vekilleri, 
hem de TBB başkanının, 
“çağrıldıkları halde 
baro başkanları 
gelmedi” iddiaları 
çok net yalandır. Bu 
yalan, TBMM Adalet 
Komisyonu’nun 2 
Temmuz 2020 tarihli 
tutanaklarıyla sabittir. 
Baro başkanlarından 
temsilcilerin 
katılma talebi 
komisyon tarafından 
reddedilmiştir.
İstanbul’u, Diyarbakır’ı, 
İzmir’i, Kayseri’yi ve hatta 
Bursa’yı dinlemeyin ama 
Düzce, Konya, Sivas 
ya da Bartın’ı dinleyin 
dedik. Velhasılı 80 baro 
başkanından hangisini 
dinlerseniz dinleyin. 
Herkes size bu kanun 
tasarısının ne kadar 

yıkıcı olduğunu, paralel 
baro yaratmanın, paralel 
yargıya nasıl zemin 
oluşturacağını, özgür 
savunmanın temsilci 
olan, yurttaşın hak arama 
mücadelesinin önderi 
olan baroların ne hale 
getirileceğini anlatmaya 
çalıştık. Ama sokakta 
ve kaldırımlardaydık. 
Biz kendi meclisimize 
sokulmadık. Meclisin 
önünde 4 gün geçirmek 
zorunda kaldık. Henüz 
her şey bitmedi. Genel 
kurul sürecinde de 
orada olacağız. Elbette 
Anayasa Mahkemesi 
var. Söz konusu 
değişiklik Anayasa 
Mahkemesi’nden 
yüzde yüz dönecektir. 
Bundan hiç birimizin 
en ufak bir şüphesi yok. 
Çünkü bu değişiklik, 
kendi içinde çelişen, 
Avukatlık Kanunu’nun 
sistematiğine aykırı 
olmakla birlikte 
Anayasa’nın en az 7 
maddesini doğrudan 
ihlal eden bir yasa 
teklifidir.

Muhtemelen perşembe 
günü TBMM Genel 
Kurul iradesinin farklı 
bir şekilde tecelli etmesi 
için uğraşacağız. Her 
halukarda sağduyunun 
galip geleceğini 
umuyoruz.”
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Avukatlık Kanunu’ndaki değişikliği 
protesto etmek için 8 Temmuz’da da 
oturma eylemi yapıldı.
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Baro başkanlarının
Kuğulupark hatırası!



23

BURSA BAROSU Bülten | Temmuz 2020

Polisten en sert müdahale Kuğulupark’ta 

“Paralel Baro Yasası” 
TBMM Genel Kurulu’nda 
görüşülürken, baro 
başkanları geceyi 
Ankara Kuğulupark’ta 
geçirdi. Bazı başkanlar, 
çocuk oyun araçları 
ve banklarda uyurken, 
parkın çevresi emniyet 
araçları ve çevik kuvvet 
ekipleri tarafından 
çevrildi, desteğe gelen 
avukatların parka 
girmesine izin verilmedi. 
CHP İstanbul Milletvekili 
Mahmut Tanal, 
Kuğulu Park’ın halka 
kapatılamayacağını 
ifade ederek bariyeri 
kaldırmaya çalıştı. Bu 

sırada başkanların 
yanına gitmek isteyen 
avukatlar da harekete 
geçince polis sert 
müdahalede bulundu 
ve dakikalarca arbede 
yaşandı. 
Polis, avukatların 
bulunduğu alana polis 
aracı çekmek istedi; 
ancak avukatlar tepki 
gösterdi. Polis, avukatları 
kalkanlarla iterek 
güvenlik koridorunu 
genişletti. Avukatların 
engellenmesi üzerine 
baro başkanları 
avukatların yanına 
gelmek istedi. Polis, baro 
başkanlarının alandan 

çıkmasına izin vermedi. 
Arbede sırasında 
Bursa Barosu Başkanı 
Av. Gürkan Altun’un 
kollarında çizikler oluştu.
Baro başkanlarına 
destek vermek amacıyla 
Kuğulu Park’a gelen 
ancak polis kordonunu 
aşıp içeriye giremeyen 
çok sayıda avukatın 
Kuğulu Park girişinde 
alkış ve sloganları 
saatlerce sürdü. Baro 
başkanları, zaman zaman 
‘Çav Bella’, ‘Güzel günler 
göreceğiz çocuklar’ gibi 
şarkılar çaldı, avukatlar 
da şarkılara eşlik etti.
Baro başkanları, tüm 

avukatları cübbeleri 
ile birlikte desteğe ve 
Anayasa’nın 74. maddesi 
uyarınca TBMM’ye 
dilekçe vermek üzere 
Kuğulu Park’a davet etti.
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Baro başkanları ve avukatlar, her türlü 
baskıya rağmen sonuna kadar direndi
Paralel baro yasasının 

son maddeleri 
TBMM Genel Kurulu’nda 
görüşülürken, Ankara 
Kuğulu Park’ta gece 
boyunca nöbet turan, 
80 baro başkanının 
imzaladığı bildirge 
doğrultusunda 
tamamını temsilen 55 
baro başkanı, günün 
ilk ışıklarıyla birlikte 
meslektaşlarıyla 
buluşmaya başladı. 
Ancak polis ablukası 
altındaki Kuğulu Park’a 
avukatların girmesine 
izin verilmeyince 
baro başkanları Tunalı 
Hilmi Caddesi’ne çıktı. 
Caddedeki kafelerde 
toplanan baro başkanları 
ve avukatların bekleyişi 
saat 14.00’e kadar sürdü.
Baro başkanları ve 
avukatlar, kanun 
teklifinin geri çekilmesini 
istedikleri dilekçelerini 
TBMM’ye sunmak için 
pandemi kuralları ve 
TBMM çevresindeki 
eylem yasağı nedeniyle 
tek sıra halinde Tunalı 
Hilmi Caddesi’nden 
harekete geçtiler. Baro 
başkanları ve avukatlar, 
Tunus Caddesi’ne 
yönlendirildi. Cadde 
boyunca sloganlar 
atarak yürüyen avukatlar, 
cadde sonunda bir 
kez daha durduruldu. 
Bir süre bekleyişin 
arından barikatı yeniden 
açan polis, avukatları 
Kennedy Caddesi’nin 

köşesindeki Ankara 
Sanayi Odası önünde 
bir kez daha durdurdu. 
Baro başkanları ile 
polis şefleri arasındaki 
görüşmelerde, 
dilekçelerin meclise 
iletilmek üzere tek 
elde toplanması 
kararlaştırıldı. Dilekçeler 
TBMM’ye iletilmek 
üzere toplanırken, 
baro başkanları ve 
arkalarında avukatlar, 
Ankara Adliyesi’ne 
yürümeye başladı ve 
Tunus Caddesi, Karanfil 
Sokak, Selanik Caddesi, 
Mithatpaşa Caddesi 
üzerinden Sıhhiye 
Kavşağı’na çıkıp Adalet 
Sarayı’na gittiler.
Yürüyüş boyunca Ankara 
sokaklarını “Paralel 
baro istemiyoruz”, 
“Barolar halkın 
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avukatıdır”, “Ankara 
uyuma savunmana 
sahip çık”, “Savunma 
susmadı susmayacak”, 
“Susmuyoruz, 
korkmuyoruz, biat 
etmiyoruz” sloganlarıyla 
inleten avukatları bir 
sürpriz de burada 
bekliyordu.
Adalet Sarayı’nın 
bahçesine alınmaya 
avukatlar, otopark 
girişinin bulunduğu 
Altınsoy Caddesi’ne 
yönlendirildi. Burada 
habercilere ve 
meslektaşlarına günün 
değerlendirmesini 
baro başkanları adına 
Bursa Barosu Başkanı 
Av. Gürkan Altun yaptı. 
Altun şöyle konuştu:
“Alternatif baro ya da 
bizim tespitimize göre 
paralel baro kavramına 
şiddetle karşı çıktık. 
Ne iktidar çevresinde, 
ne basında, ne Adalet 
Bakanlığı ne de Barolar 
Birliği’nden ortada 
bir teklif olmadığı, 
teklif olmadığı için de 

görüşülecek bir şey 
olmadığı söylendi. 
Yaygın medya bizi boşa 
gürültü çıkardığımızı, 
rüzgar olmadığı 
halde yelkenlerimizi 
şişirdiğimizi iddia etti. 
Ancak öyle değildi. Bu 
öyle bir kanun ki, kenar 
süsü bile yok. Bu öyle 
bir kanun ki tek bir 
avukata, tek bir baroya 
yaramayacak. Bütün 

baroları bölecek, bütün 
avukatları ayrıştıracak 
bir yasa teklifi. İçinde 
genç avukatlara yönelik 
aidat indirimi olduğunu 
söyleyebilirsiniz ama 
bu da baroların genel 
kurullarında kabul 
edilmiş mevcutta 
olan bir uygulama 
zaten. Devlet, Hazine 
ve Maliye Bakanlığı 
veya Adalet Bakanlığı 

meslektaşlarımıza 
yönelik en ufak bir 
kolaylık getirmiş değil. 
En ufak bir iş alanı 
açmış değil. Yani kendi 
kesesinden vermiyor 
devlet. Kamu adına 
yapılan adli yardım 
ve CMK müdafiliği 
hizmetlerinde bile 
KDV’yi kaldırmıyor. 
Burada bile gelir 
vergisini kaldırmıyor. 
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Aidatlardaki gibi 5 yıl da 
istemiyoruz, mesleğin 
ilk 2-3 yılında almasın. 
Avukatlar lehine bir 
düzenleme olsun dedik 
olmadı. Bu kanun 
sadece çoklu baroyu 
düzenlemiyor. İçerisinde 
alternatif baronun, nispi 
temsilin kalıntılarını 

da barındırıyor. Kendi 
için çelişen metinler 
var. Bunların tümünü 
gerek 19 Mayıs, 
gerek 1 Haziran 
bildirgelerimizde 
ortaya koyduk. Bütün 
baro başkanları olarak 
bulduğumuz bütün 
mecralarda itirazlarımızı 

tek tek dile getirdik. Bu 
kanun çıkmamalı dedik. 
Ama bizi dinlemediler. 
Önce 22 Haziran’da 
Ankara’nın girişinde 
önümüze set çektiler. 
28 saat boyunca fiili 
gözaltında tutulduk. 
Sonra 200 metrelik 
sembolik yürüyüşümüzü 
yaptık. Ata’nın huzuruna 
çıkıp onları şikayet 
ettik. Tekrar belki 
sözümüz dinlenir 
dedik. Komisyonun 
önüne geldi teklif. 
Görüşme istedik. Bizi 
içeri sokmadılar. Milletin 
meclisine girmek istedik. 
Küçümsediler, 20-30 
baro başkanı dediler, 
50’nin üstünde baro 
başkanıydık ama 80 
baronun ruhunu ve 
iradesini taşıyorduk. 
Hepimiz aynı anda 
girelim demedik. 
İkişerli, üçerli alın dedik 
almadılar. Bu yasa 
bizimle ilgili, temsilcisi 
olduğumuz barolar için, 
üyesi olan avukatlar 
için, sesi nefesi olduğu 
yurttaşlar için dedik, 
sesimizi duymadılar, içeri 
almadılar. Ancak yalanlar 
söylediler. Bizi kabul 

etmemişiz, müzakereden 
kaçınmışız gibi 
gösterdiler. Oysa Adalet 
Bakanlığı’nın önüne 
hep beraber gittik, 31 
baro başkanı 80 baroyu 
temsilen gittik. Bu kendi 
aramızda aldığımız 
karardı, gelebilen 
başkanlarla gittik. Yine 
Millet Meclisi’ne kendi 
aramızda seçtiğimiz 
17 baro başkanı ile 
gittik 80 baronun 
temsilcisi olarak. Tek bir 
şey söyledik. Bu yasa 
teklifini geri çekin dedik. 
Barolarla, avukatlarla 
birlikte yeni yasama 
yılında müzakere ederiz, 
çağa yakışan, avukata 
yakışan bir yasayı birlikte 
yapalım dedik. Elbette 
yasa koyucunun yerine 
geçmeyecek, yasayı 
biz çıkarmayacaktık 
ama bizim önerilerimiz 
bir hayvan hakları 
derneği kadar, Atıcılık 
Federasyonu kadar 
dikkate alınsın istedik. 
Avukat hakları da, 
yurttaşın hakları da 
en az hayvan hakları 
kadar önemliydi, 
ama komisyonda 
konuşturulmadık.
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Birlik başkanımız 
orada da bizi suçladı. 
Arabuluculuk etmek 
istedi. Biz ise sadece 
görevini yapsın istedik. 
Birlik başkanının 
görevi arabuluculuk 
yapmak değil orada 
baroların çoğunluk 
görüşünü dile getirmek, 
orada bizi savunmak, 
değiştirilmek istenen 
Avukatlık Kanunu’nun 
arkasında durmaktı. 
Bunu da yapmadı. Dedi 
ki, ‘ben araya girdim, 
3 başkan, sonra 5 
başkan gidip fikirlerinizi 
açıklayabilirsiniz 
dedi. Kendisiyle ilgili 
yaptığımız talebi, uzman 
kadrosunda hiçbir baro 
başkanımı gösteremem 
dedi. Daha sonra 
birlik başkanı gitsin 
dediğimizde onu da 
kabul etmedi. Türkiye 
Barolar Birliği Başkanının 
sözü dinlenirdi eğer 
gitseydiniz. Eğer 
konuşsaydınız. Eğer 
bizimle birlikteyseniz, 
bu yasaya siz de 

karşıysanız, giderdiniz, 
konuşurdunuz, 
meramımızı anlatırdınız. 
Mesele o değilmiş, 
ancak Genel Kurul’da 
dinleyici localarında 
yerinizi aldınız. 
Orada mevsimlik 
tarım işçilerinin 
sorunu konuşulurken 
bulundunuz ama 
Avukatlık Kanunu 
görüşülürken salondan 
ayrıldınız. Biz Kuğulu 
Park’ta bekleyen 80’i 
temsil eden 50’yi aşkın 
baro başkanı, 130 bin 
meslektaşımızı temsil 
eden baro başkanlarına 
yönelik hiçbir ziyaret 

girişiminiz olmadı. 
Başkanların bulunduğu 
alana avukatların da 
girebilmesi adına hiçbir 
girişiminiz olmadı. Kolluk 
üstümüze gelirken de 
bir girişiminiz olmadı ve 
locada oturmaya devam 
ettiniz belki de devam 
edeceksiniz. Ama bizler 
yasamızı savunmaya 
devam edeceğiz. 
Yurttaşın sesi olmaya 
devam edeceğiz. 
Mücadeleye devam 
edeceğiz. Bu yasa genel 
kuruldan geçinceye 
veya geri çekilinceye 
kadar biz baro 
başkanları Ankara’yı terk 

etmeyeceğiz.”
Altun sözlerini, 
kendilerine desteğe 
gelen meslektaşlarına, 
illerine dönme 
çağrısında bulunarak 
tamamladı. Baro 
başkanları, daha sonra 
Ankara Adalet Sarayı’nın 
5. katındaki Ankara 
Barosu’na çıkmak istedi. 
Ancak Başsavcılığın 
talimatı nedeniyle bir 
süre adliye sokulmadılar. 
Başta Ankara Barosu 
Başkanı Erinç Sağkan 
olmak üzere tüm 
başkanlar, sosyal medya 
hesaplarından yaptıkları 
canlı yayınlarla, maruz 
bırakıldıkları uygulamayı 
eleştirdiler. Başkanlar, 
yapılan görüşmeler 
üzerine bir süre sonra 
Adalet Sarayı’na 
girebildi.
Baro başkanları, “Paralel 
Baro Yasası”nın TBMM 
Genel Kurulu’nda 
kabul edildiği ana 
kadar Ankara Barosu 
Eğitim Merkezi’nde bir 
aradaydı.



29

BURSA BAROSU Bülten | Temmuz 2020

Meslek şehitlerimiz Cengiz 
Göral ve Özgür Aksoy’u andık
Bursa Barosu, 1979 ve 2017 yıllarında kaybettiği iki meslek 
şehidini Av. Cengiz Göral ve Av. Özgür Aksoy’u  Temmuz günü 
mezarları başında ayrı ayrı törenlerle andı.

Gemlik’te baktığı 
bir davanın 

tarafınca 2017 yılında 
uğradığı silahlı saldırıda 
meslek şehidi olan Av. 
Özgür Aksoy, ölüm 
3. yıldönümünde 
Orhangazi İlçesi 
Yeniköy’deki saat 
12.00’de mezarı başında 
anıldı.
Anma törenine 
Bursa Barosu Başkan 
Yardımcısı Av. Metin 
Öztosun, yönetim 
kurulu üyeleri Av. 
Gonca Gülçin, Av. 
Sefer Bülent Yaylalı, Av. 
Yener Poroy, avukatlar, 
Gemlik Belediye Başkanı 
Mehmet Uğur Sertaslan, 
Özgür Aksoy’un ailesi, 
yakınları ile meslek 
ve siyaset arkadaşları 
katıldı.
Bursa Barosu Başkan 
Yardımcısı Av. Metin 
Öztosun, yaptığı 

konuşmada “Sevgili 
Özgür, ömrünü sevgiyle, 
aşkla, dostlarla, 
edebiyatla sanatla, 
tiyatroyla, adaletle, 
vicdanla, evlatlarla, 
haksızlığa itirazla ve en 
önemlisi Cumhuriyet 
değerlerini koruma 
mücadelesi ile dolduran 
güzel bir adamdı” dedi.
Öztosun, arkadaşı Av. 
İsmail İsel’in Özgür 
Aksoy için yazdığı 
“Kimimiz denize, kimimiz 
göle, Sen ise her 
ikisine de aşıktın, adil 
bir yürekle, Kuşkusuz 
bundandır körfezden 
denize doğru son 
bakış, doyasıya…                                                                            
Ve elbette göle doğru 
ebedi uzanış, Özgür’ce… 
Özgürlük ve Adalet 
ve Aşk... Hem de üçü 
birden, Kim bilir, belki 
de; Baharda açacak 
bir zeytin fidanının 

çiçeğinde...” şeklindeki 
dizeleri okudu.
Öztosun konuşmasına 
şöyle devam etti:
“Dostumuz arkadaşımız 
yoldaşımız. Bazen 
kelimeler kifayetsiz kalır 
bazı insanları anlatmaya 
ama anlatmak lazımdır 
böyle güzel adamları 
gelecek kuşaklara. Şafak 
vaktinde söğütten bir 
dal dikerek kıbleye 
doğru, inandığımız tüm 
mukaddes değerler 
uğruna kıyam durarak 
ve topraktan ve 
yüreğimizden gelen 
tüm sesleri dinleyerek 
gözünü kırpmadan 
bir şarkı söyler gibi 
ölüme giden bir kuvayı 
milliyeciydi O…
Mehtaplı bir gece, 
gümüş bir kutunun 
içindesin:
Ortalık öyle bir tuhaf 
aydınlık, öyle ıssız.

Ya çok seslidir ya hiç ses 
vermez mehtaplı gece 
zaten diyen namuslu 
Kartallı Kazım’dı Sevgili 
Özgür… Ömrünü 
sevgiyle, aşkla, dostlarla, 
edebiyatla sanatla, 
tiyatroyla, adaletle, 
vicdanla, evlatlarla, 
haksızlığa itirazla ve en 
önemlisi Cumhuriyet 
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değerlerini koruma 
mücadelesi ile dolduran 
güzel bir adamdı. 
Işığıyla karanlığı delen 
yıldız adamlarımızdandı. 
O yüzden Özgür hep 
bizimle olacak!
Gecenin karanlığı 
artınca Özgür bizimle 
o karanlığa ışık olmak 
için orada olacak. Bir 
haksızlık mücadelesinde 
hep yanıbaşımızda 
olacak. Yoksul ezilen 
insanların karnını 
doyuracak bir kavga 
varsa Özgür bizimle 
orada olacak. Nerede 
kolluk birini dövse eziyet 
etse barikat kursa Özgür 
bizimle orada olacak. 
İnsanların haksızlığa 
haykırışlarında hak 
için ter dökenlerin 
mücadelesinde, adalete 
erişmiş güzel insanların 
gülüşlerinde Özgür 
bizimle olacak. Hep bir 
ağızdan türkü söyleyip, 
hep beraber sulardan 
çekmek ağı, demiri oya 
gibi işleyip hep beraber, 
hep beraber sürebilmek 
toprağı, ballı incirleri 
hep beraber yiyebilmek, 
yarin yanağından gayrı 
her şeyde her yerde 
hep beraber diyebilmek 
için…

diyenlerin hep yoldaşı 
olacak. Selam olsun 
güzel atına binip giden 
güzel adam… Selam 
olsun”
Diğer konuşmaların 
ardından anma törenine 
katılanlar, meslektaşı, 
babası Ali Aksoy’un 
yanında yatan Özgür 
Aksoy’un mezarına 
karanfil ve gül bıraktılar. 
Son olarak Aksoy için 
Kuran okundu, dua 
edildi.

ADLİYE’DE CENGİZ 
GÖRAL’IN MEZARI
Bursa Barosu heyeti 
saat 15.00’te de 
Gemlik’e bağlı Adliye 
Köyü’ndeydi. 3 Temmuz 
1979 tarihinde Bursa’da 
evinin sokağında 
öldürülen demokrasi 
şehidi Av. Cengiz 
Göral, ölümünün 41. 
Yıldönümünde anıldı.
Bursa Barosu Başkan 
Yardımcısı Av. Metin 
Öztosun burada yaptığı 
konuşmada da “Hani 
Nazım diyordu ya, yok 
edin insanın insana 
kulluğunu diye… İşte, 
insan, insana kulluk 
etmemek için hukuku 
icat etti. Ama hukukun 

gerçekleşebilmesi için 
de demokrasiyi…
Tabii ki demokrasinin de 
türlü zaafları ve hataları 
var. En önemli zaafı da 
düşmanlarına bile fırsat 
tanıması. Ancak bu bile 
demokrasiyi kötülemeye 
yetmiyor. Biz biliyoruz 
ki demokrasinin bütün 
hastalıkları da daha 
fazla demokrasi ile 
tedavi edilir. O yüzden 
biz avukatların parolası 
hep hukuk, işareti de 
demokrasidir.
Ancak maalesef, halen 
düşüncelerinden 
dolayı hakaret gören, 
aşağılanan, hapse atılan 
insanların yaşadığı ve 
herkesin eşit olmadığı 
bir toplumda yaşıyoruz. 
O yüzden halen 
ülkemizde gerçek 

bir demokrasiden 
söz edemiyoruz. O 
olmayınca da gerçek bir 
hukuk düzeninden.
İşte bugün de buraya 
Bursa Barosu ve 
Gemlik’te iz bırakmış 
bir demokrasi şehidimiz 
olan Av. Cengiz Göral‘ı 
anmaya geldik. 
O’nun aydınlık için, 
umutlu güzel günler 
için yaptığı mücadele 
yolumuzu aydınlatmaya 
devam ediyor. Ve 
mücadelesi bugün de 
Bursa Barosu’nda bizlere 
yoldaşlık ediyor.
Onun adına da 3 yıldır 
‘Özgürlük, Demokrasi, 
Adalet’ temalı makale 
yarışması düzenliyoruz. 
Adını ve mücadelesini 
yeni kuşaklara taşımaya 
çabalıyoruz. Bu çabamız 
devam edecek.
Selam olsun O’na ve 
onun mücadelesine, 
hatırasına sahip 
çıkanlara… Selam olsun 
güzel adam Cengiz 
Göral’a…”
Öztosun’un 
konuşmasının ardından 
Kuran okundu, dua 
edildi. Katılımcılar, Av. 
Mehmet Cengiz Göral’ın 
mezarına çiçek bıraktı.
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2017 yılında baktığı bir davanın 
tarafınca Gemlik’te silahlı 

saldırıya uğrayan ve meslek şehidi 
olan Av. Özgür Aksoy adına bu 
yıl 3.sü düzenlenen “Özgürlük, 
adalet ve aşk” temalı şiir yarışması 
sonuçlandı.

Bursa Barosu’nda kültür 
sanat çalışmaları ile tanınan 
avukatlardan Metin Öztosun, 
Servet Sarıca, İsmail İşel, Saygun 
Çelebi, Pelin Yılmaz, Şakir 
Çalışkan ve İzzet Boğa tarafından 
oluşturulan değerlendirme 
jürisinin sonuçlarına göre;

- LUNİTA adlı şiiri ile Stj. Av. Kadir 
ÇELİK yarışmanın BİRİNCİSİ 
olurken

- AY VURULMUŞ DİYORLAR şiiri ile 
Av. Temindar HASANHANOĞLU 
İKİNCİ

- TORNA VE TIĞ şiiri ile Av. Yasir 
Cihat YALIN da ÜÇÜNCÜLÜK 

ödülüne layık görüldü. 

Jüri her bir şiir için rumuzla 
gönderilen şiirler arasından 
01 -10 arası puanlama yaparak 
şartname gereği katılımcıların en 

çok oy alan şiirini ödüllendirdi. 
Yarışmacılara ödülleri yeri ve 
zamanı daha sonra duyurulacak 
bir ödül töreni ile verilecek.

Özgür Aksoy
Şiir Ödülleri

belli oldu
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1979 yılında katledilen Av. 
M. Cengiz Göral adına 

düzenlenen “Özgürlük demokrasi 
ve adalet” temalı makale 
yarışması sonuçlandı.
Av. Metin Öztosun, Av. Hüsniye 
Altın Yeşil, Av. İlker Yılmaz, Av. 
Buket Gülçin Özel, Av. Halit Giray 
Ülker ve gazeteci İhsan Bölük’ten 
oluşan jürinin değerlendirmesine 
göre;
“İnsan hakları ve hukuk devletinde 
büyük geri sıçrayış” başlıklı 
makalesi ile Av. Doğan Erkan 
(Ankara Barosu) yarışmanın 
BİRİNCİSİ olurken;
“Bireysel başvurularla oluşturulan 
AYM içtihatlarının özgürlük, 
demokrasi ve adalet kavramları 
açısından emek kesimine etkileri” 
başlıklı makalesi ile Av. İsmail İşel 
(Bursa Barosu) İKİNCİ;
“Cumhurbaşkanına hakaret” 
başlıklı makalesi ile Stj. Av. 

Muzaffer Demirsoy (Adana 
Barosu) ÜÇÜNCÜLÜK ödülüne 
layık görüldü.
Jüri, rumuzla gönderilen 
makaleler arasından 1-10 arası 

puanlama yaparak en çok puan 
alandan başlayarak sıralama yaptı.
Yarışmacılara ödülleri yeri ve 
zamanı daha sonra duyurulacak 
bir ödül töreni ile verilecek.



33

BURSA BAROSU Bülten | Temmuz 2020

BURSA BAROSU’NUN 14. BAŞKANI VE BUGÜN KULLANILMAKTA OLAN AVUKATLIK 
CÜBBESİNİN TASARIMCISI AV. TURGUT BULUT, 94 YAŞINDA VEFAT ETTİ

Hukuka adanmış bir ömür!
“İnanmadığım hiçbir davayı almadım. Çünkü avukatlık 
kutsal bir meslek ve ancak inandıklarınızı savunabilirsiniz.” 
(Bursa Barosu Dergisi’nin 2016 yılında yayınlanan 97. sayısında Av. Turgut Bulut ile yapılan röportaj)

Adalete, hukuka, 
doğrulara adanmış 

bir ömür onunki… İsmet 
Paşa’nın avukatlığıyla, 
inandıklarını savunarak; 
sanatla, üretmekle, 
mücadeleyle, emekle 
geçen 90 yıl… Onun, 
hayatına sığdırdığı o 
kadar çok şey var ki 
onu dinlerken anlattığı 
yıllarda buluveriyorsunuz 
kendinizi. Ucu bucağı 
olmayan bir okyanus gibi 
hayatı. İdamın var olduğu 
o en zor yıllarda avukatlık 
mesleğini icra etmiş bir 
dava adamı
o. Bursa Barosu’nun 14. 
başkanı Turgut
Bulut ile onun zamanını, 
avukatlığı, adaleti, Bursa 
Barosu’nun dününü, 
bugününü ve üzerinden 
geçen onca yıla rağmen 
unutamadıklarını 
konuştuk.
Yalnızca bir kısmına yetti 
zamanımız.
Bir kitaba bile zar zor 
sığacak olan hayatının 
yalnızca küçük bir 
kısmını konuk edebildik 
sayfalarımıza…

Öncelikle sizi biraz 
tanıyabilir miyiz?
1944-45 Bursa Erkek 
Lisesi mezunuyum.
Bizim zamanımızda 

liseden mezun olmak 
çok önemliydi çünkü lise 
mezunu insan parmakla 
gösterilirdi. Babamın 
da benden tek bir ricası 
vardı, liseyi bitirmem. 
“Sonrasında ister yüksek 
tahsil yap istersen burada 
kal evlen, bir işe gir ama 
ne olursa olsun liseyi 
bitir.” demişti bana. Ben 
de baba sözü dinleyip lise 
mezunu oldum. Birçok 
açıdan avantajlıydı lise 

mezunları.
Örneğin askerliği yedek 
subay olarak yapıyorlardı. 
Resim yapmayı çok 
severdim gençken. Halk 
Evi’nde kursa gittim 
hatta burada açılan 
yarışmalarda dereceler 
aldım. Fotoğraf çekmeyi 
de severdim. Sanat 
düşkünü bir gençtim 
aslında.

Avukatlık maceranız 

nasıl başladı?
Ben resimle, sanatla 
uğraşırken bir gün 
babam, daha önce 
hayatımda hiçbir arada 
görmediğim kadar 
yüksek bir meblağ para 
tutuşturdu elime.
“Al bu parayı, git 
İstanbul’a” dedi.
Orada kalacağım yeri 
ayarlamış, akrabalarla 
konuşmuş. Bana da “Git 
eğitimini almak istediğin 
okula yaptır kaydını ama 
bir tek yıl bile sınıfta 
kalırsan Bursa’ya gelirsin. 
Seni birinin yanına çırak 
olarak verir, evlendiririm.” 
dedi. Sanata olan ilgime 
göre bir bölüm seçmeye 
karar verdim. Dâhili
Dekorasyon ve İç 
Mimarlık Bölümüne 
kayıt yaptırdım. Ama 
derslerim hiç iyi gitmiyor, 
sınavları veremiyordum. 
Ne yapacağımı kara kara 
düşünürken bir gün Ulus 
Gazetesi’nde bir ilan 
gördüm.
Gazetede “Ankara Hukuk 
Fakültesi kayıtları için 
yarın son gün!” yazıyordu.
O an kararımı verdim. 
Ankara, daha önce hiç 
gitmediğim, bilmediğim 
bir şehirdi. Orada yaşayan 
tek akrabamızı hatırladım 
ve hemen onu arayıp yola 
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koyuldum. O zamanlar 
öyle bir okula girmek 
için sınavlar yok, gidip 
kayıt yaptırmak yetiyor. 
Ben de son günün son 
dakikasında, okula kayıt 
olan son öğrenci olmayı 
başardım.
Babamın sözlerini hiç 
unutmadım ve bir yıl bile 
kalmadan bitirdim okulu. 
Hem korkudan, hem 
saygıdan, hem sevgiden 
hem de hukuk beni her 
geçen gün biraz daha 
içine çektiğinden 1950 
yılında mezun oldum.

Mezun olunca hemen 
Bursa’ya mı döndünüz?
Babam hukuk 
okuduğumu öğrenince 
planını yapmıştı bile. Bana 
Koza Han’dan bir ofis 
tutmuş. Her şeyim hazırdı. 
Ankara’da kalmayı da 
düşündüm aslında. Çünkü 
benim mezun olduğum 
yıllar Ankara’nın en iyi 
şartlara sahip olduğu 
yıllardı.
Seçim olmuştu, devir 
değişmişti. Bursa dönüşü 
yaptığımız kazadan 
sonra 4-5 ayım da 
hastanede geçti. Bir an 
önce mesleğimi icra 
etmeye başlamak isterken 
zaman kaybetmiştim 
çünkü sonrasında da 
beni askerlik görevim 
bekliyordu. Ofisim 
hazırdı, baroya gidip 
kaydımı da yaptırmıştım. 
Kayıt numaramı bile 
hatırlıyorum: 142. 
Unutmak mümkün 
olamazdı çünkü okuldaki 
gibi Bursa Barosu kaydım 
da o yılın en son üyesi 
olmuştum. Bülent Ecevit 
ile altı ay boyunca aynı 

ranzayı paylaştığım 
Ankara’da yedek subay 
olarak yaptım askerliğimi. 
Askerlik biter bitmez 
avukatlıkta yarım kalan 
stajımı tamamladım 
ve 1953’te resmen 
avukat olarak çalışmaya 
başladım.

Avukatlığın ilk yılları 
nasıldı?
Heyecanlıydı tabii. 
Yapacağım bir sürü iş, 
mücadele edeceğim 
davalar, savunacağım 
haklar vardı.
Ofisteki ilk yıllarımda 
gelen giden çok oluyordu 
ama para kazanmaya 
henüz başlamamıştım. 
Çok gençtim, sabretmem 
gerektiğini biliyordum.
Baroya üye olan belki 
de en genç avukattım. 
Görünüşüm de öyle 
olacak ki bir gün ofiste 
otururken içeri biri girdi. 
Bana selam verdikten 
sonra “Oğlum, avukat 
bey daha gelmedi mi?” 
diye sordu bana. Hiç 
bozuntuya vermeden 
“Hayır, henüz gelmedi” 
dedim ama kendimi de 
bayağı kötü hissettim. 
Aynaya baktım, tıfıl, 
çelimsiz, toy halimle 
yüzleştim. Buna bir çare 
bulmam gerektiğini 
düşünüp ilk iş bıyık 
bıraktım. Daha olgun, 
daha yaşını başını almış 
en azından bakınca 
avukat olduğu anlaşılan 
biri gibi görünmekti 
niyetim. Kendimce böyle 
bir çözüm bulmuştum.

Uzun bir dönem 
avukatlığını da 
yaptığınız İsmet İnönü 

ile tanışmanız nasıl 
oldu?
Okul yıllarıma denk 
gelen 1950’li yıllardaki 
seçimlerde çok şey 
gördük, çok olaya 
şahit olduk. İsmet 
Paşa ile tanışmam da 
aslında bu döneme 
dayanır. Hakkında 
kötü konuşulduğu, 
bana göre kendisine 
son derece haksızlık 
edildiği zamanlardı. 
Hatta bu sebeple birçok 
kişiyle tartışmışlığım da 
vardır. Bir gün okulda 
arkadaşlarla otururken 
İsmet Paşa’nın Çankaya’yı 
terk edeceği haberini 
aldık. Hemen toplanıp 
İsmet Paşa’ya gitme kararı 
aldık. Tüm fakültelerden 
temsilciler seçtik. 
Amacımız İsmet Paşa’nın 
yanında olduğumuzu 
ifade etmek, kendisini 
yalnız hissetmemesini 
sağlamaktı. “Türk genci 
yanınızda” diyecektik ve 
moral verecektik ona.
Gittik de… İsmet Paşa bizi 
görünce çok memnun 
oldu. Arkadaşlarımızdan 
biri birden duygulanıp 
ağlamaya başladı, onun 
duygusallığı kısa süre 
içinde herkesi etkiledi. Biz 
Paşa’ya destek vereceğiz 
diye gittik ama bir anda 
herkes gözyaşlarına 
boğuldu. İsmet Paşa da 
buna dahil. Sonra kendini 
toparladı. Bizim teskin 
etmek için güç vermek 
için ziyaret ettiğimiz Paşa 
“Gençler, biz bugüne dek 
iktidardaydık. Bundan 
sonra muhalefet olarak 
bu memlekete hizmet 
edeceğiz. Demokrasi 
budur. Muhalefette de 

aynı şeyleri savunacağız” 
sözleriyle teselli etti bizi.
Uzun süre de İsmet 
Paşa’nın avukatlığını da 
yaptınız. Nasıldı o yıllar?
İsmet Paşa’nın 
Çankaya’dan ayrıldıktan 
sonra yaşadığı o en 
zor dönemlerinde 
yanındaydık onun. 
Cumhurbaşkanlığı dışında 
Cumhuriyet Halk Partisi 
genel Başkanı’ydı. Onun 
varlığının da etkisiyle 
partiye girdim. Partinin de 
en zor günleri. 400-500 
milletvekilinden 33 kişiye 
düştüğü dönemler. Bu 
aralar çok temasımız oldu 
Paşa ile. 3-4 kez Bursa’da 
misafir ettik onu. 1959’da, 
ona edilen hakaretlere, 
uğradığı haksızlıklara 
karşı bir şeyler yapma 
gereği duyduk. Zor da 
olsa Paşa’yı ikna ettik ve 
vekâletini alıp onun adına 
davalar açtık. Hepsini 
de kazandık. Onun 
vekâletini taşımak benim 
için büyük bir onurdu. 
Bu onura, her zaman 
elimden gelenin en iyisini 
yaparak layık olmaya 
çalıştım. Başardığımı da 
düşünüyorum. Paşa’ya 
hakaret eden, ona hak 
etmediği muameleleri 
yapan herkes gerekli 
cezayı aldı. Bilirsiniz 
mübaşir davalı ve 
davacının isimlerini okur 
mahkemelerde, her 
dava öncesi mübaşirin 
“Davacı İsmet İnönü 
vekili Avukat Turgut 
Bulut” diye seslenişi hala 
kulaklarımda.

Avukat olarak başka 
neler yapıyordunuz?
Paşa, parti başkanı olduğu 
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için tüm parti davalarına 
girdim. Hep mücadeleyle 
dolu bir ortam içinde 
oldum. Partiye girmiş 
olmam bana mesleğim 
için de olumlu 
sonuçlar verecek, 
oldukça geniş bir 
çevre kazandırdı. 
Oradan oraya 
koşturup 
duruyordum. 
İlçe davalarına 
giriyordum, 
benden 
büyük avukat 
ağabeylerim 
birçok işe beni 
gönderiyordu. 
Mesleğimin en 
hızlı en tempolu 
dönemindeydim.

Bir yandan 
da Bursa 
Barosu’ndaydınız. 
Başkan 
seçilmeden önce, 
üye olarak neler 
yaptınız baroda?
Para odaklı 
olmaktan ziyade, 
dava adamı 
olmak için 
yaşadım hep.
Barodaki 
arkadaşlarımız, 
gençlerimiz 
gibi. Benim dönemimde 
gördüğüm kadarıyla 
şimdi de baro hep bir aile 
gibiydi. Avukatlar ailesi. 
Orada olmak, o ailenin bir 
üyesi olmak bir avukatın 
yaşayabileceği en güzel 
şeylerden biriydi benim 
için. Baroda olmayı, orası 
için bir şeyler yapmayı 
çok sevdim hep. Bu 
dönemde Baro İdare 
Heyeti’ne girdim. Çok 
etkindik, konferanslar, 

toplantılar, türlü 
etkinliklerle hep bir arada 
oluyorduk.
Ve Bursa Barosu 
Başkanlığı…
Bu koşuşturmalarımızın 
arasında başkanlık 
seçimleri de yaklaşıyordu.
Ben Zeki Bey (Av. Mehmet 
Zeki Yücel) döneminde 
girmiştim idare heyetine.
Bir yandan da Barolar 
Birliği kuruluyordu.
Seçimlerden kısa bir 
süre önce, çoğu benim 
eski stajyerim olan baro 
avukatları gençler geldiler 
ofisime. Dediler ki 

“Sizden 
bir ricamız var. Başka 
adaylar da var ama biz sizi 
başkan seçmek istiyoruz. 
Kabul eder misiniz?
Başkanlığa adaylığınızı 
koyar mısınız?”
Kıramadım çocukları ve 
katıldım seçimlere. Ciddi 
bir oy farkıyla seçildim.
1972’de yapılan 
seçimlerle 14. Bursa 
Barosu Başkanı oldum.

Nasıl geçti başkanlık 
döneminiz?

Başkan olmadan önce bir 
vaadim vardı. O zamanlar 
Bursa Adliyesi’nde kışın 

soba ile ısınılırdı. 
Hatta mahkeme 

sırasında 
avukatların 
cübbeleri yanar, 

tutuşurdu. Bunu 
değiştirmeyi 
ve Bursa 
Adliyesi’ne 
kalorifer 

getirmeyi vaat 
etmiştim. Bu sözümü 

tuttum öncelikli 
olarak. Raporlar 
hazırladım, projeler 
geliştirdim. Görevimi 
sürdürdüğüm 

4 yıl boyunca çok 
hareketli bir başkanlık 
dönemi geçirdim. 
Baromuzun konferans 
salonu neredeyse hiç 
boş kalmazdı. Sürekli 
etkinlikler olurdu. 
Hâkimler, avukatlar, 
komutanlar, belediye 
reisleri burada, özel 
günler için düzenlenen 
organizasyonlarda bir 
araya gelirdi. Böylece 
hem her fırsatta bir 
araya gelmiş hem de 
baromuzun tanıtımını 
yapmış olur, adımızı 
duyururduk. Balolarımız 
dönemin ünlü 
sanatçılarıyla renklenirdi. 
Her etkinliğimizin 
ardından günlerce 
konuşulurdu. Futbol 
maçları da düzenlerdik. 
Baroyu bugün hala hem 
sanatta hem sporda hem 
de çeşitli alanlarda etkin 
görmek benim çok mutlu 
ediyor.

Başka neler yaptınız?
Baro evleri. O dönem 
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Hukukçular Derneği 
Başkanı Aydın’dan 
tebrik ziyareti

Bursa’daki ilk hukukçu derneği olan ve 40 
yıldan fazla geçmişe sahip Bursa Hukukçular 

Derneği’nin başkanı Av. Hayri Aydın, Bursa Barosu 
Başkanı Av. Gürkan Altun’u makamında ziyaret 
ederek, TBMM Adalet Komisyonu’nda bulunan 
Avukatlık Kanunu değişiklik teklifiyle getirilmek 
istenen çoklu baroya karşı olduğunu ifade etti. 
Aydın, yasa teklifine karşı mücadeleden ötürü Bursa 
Barosu Başkanı Gürkan Altun’un şahsında tüm baro 
başkanlarını da tebrik etti. Kıdem Tazminatı 

Fonu protesto edildi 

2022 yılında uygulamaya konulması hedeflenen kı-
dem tazminatı fonu, aralarında Bursa Barosu’nun 

da bulunduğu akademik meslek odaları ve sendi-
kalar tarafından protesto edildi. Kent Meydanı’nda 
düzenlenen protesto gösterisine Bursa Barosu 
Başkan Yardımcısı Av. Metin Öztosun ile Sayman Av. 
Aslı Evke Yetkin katıldı. Yapılan basın açıklamasında 
işçilerin kıdem tazminatlarının fona devredilmesiyle 
milyonlarca çalışanın hakkının elinden alınacağı, 
çalışma barışının bozulacağı ifade edildi.

EMEKÇİLER KENT MEYDANI’NDA HAYKIRDI

çok kazanmayan, genç, 
çiçeği burnunda avukatlar 
için Yönetim Kurulu 
olarak toplandık ve onları 
taksitle ev sahibi etmenin 
bir yolunu aradık. Çekirge 
yolu üzerinde yıkılan 
binaları bilirsiniz. Onların 
arkasında temelini 
attık baro evlerinin. 
Hem birbirimize olan 
inancımız ve güvencimiz 
hem de dostlarımızın 
destekleriyle hakkından 
geldik birçok şeyin. Bu 
arada Barolar Birliği’ni 
kurduk. Türkiye Barolar 
Birliği Delegesi olarak 
2 kez Ankara’ya gittik. 3. 

Kez gidişimde Barolar 
Birliği İdare Heyeti’ne 
girdim. Bu vesileyle bütün 
ülkeyi dolaştık. Sadece 
kendi ülkemizi değil farklı 
ülkeleri görme şansımız 
da oldu. Örneğin; 
80’lerde Dünya Barolar 
Birliği’nden gelen davet 
ile Berlin’e gittik. Yine 
80’lerde o zamana kadar 
tamamen siyah olan 
avukat cübbelerini Kadri 
Şankaya’nın da desteği ile 
değiştirdik. Ancak onun 
fabrikasında üretiliyordu 
bu tür kumaşlar. Bizi 
destekledi ve şu an bütün 
Türkiye’de kullanılan 

cübbeler ilk kez Bursa’da 
üretilmiş oldu.

Avukatlığı ne zaman, 
nasıl bıraktınız?
80’li yılların ortalarında 
bıraktım avukatlığı. 
Fiziksel nedenler, yaşlılık 
belirtileri neden oldu 
buna. Artık geri çekilmem, 
gençlere yol vermem 
gerektiğine inandım. 
Manevi olarak desteğimi 
hiç eksik etmedim, 
etmeyeceğim de. Baroda 
meslek hayatımın en 
renkli, en güzel yıllarını 
geçirdim. Hem üyeyken 
hem de başkanken. 

Ofisimden dışarı 
asla çıkmayan ve son 
nefesime kadar bende 
kalacak olan sırlarla 
dolu meslek hayatım. 
İnanmadığım hiçbir 
davayı almadım. Çünkü 
avukatlık kutsal bir meslek 
ve ancak inandıklarınızı 
savunabilirsiniz. Bugün 
genç avukatlara, avukat 
adaylarına baktığımda 
gözlerinin içi pırıl pırıl.
Umutlu bir gelecek 
bekliyor onları. Yeter 
ki inandıklarının peşini 
bırakmasınlar.
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“Prof. Dr. Kayıhan Pala’nın yanındayız”
Covid-19 

bilgilendirme 
çabaları nedeniyle 
Uludağ Üniversitesi 
Rektörlüğü’nce hakkında 
soruşturma açılan 
Prof. Dr. Kayıhan Pala, 
rektörlükte savunma 
yaparken yalnız değildi. 
Türk Tabipleri Birliği 
Merkez Konseyi, Bursa 
Tabip Odası ile çeşitli 
illerden tabip odalarının 
temsilcileri başta olmak 
üzere milletvekilleri, 
Bursa’daki akademik 
meslek odaları ile 
sendikaların başkan ve 
temsilcileri rektörlük 
önünde Pala’ya destek 
toplantısı yaptı. Bursa 
Barosu Başkanı Av. 
Gürkan Altun, Başkan 
Yardımcısı Av. Metin 
Öztosun, Sayman Av. 
Aslı Evke Yetkin, Yönetim 
Kurulu Üyesi Av. Sefer 
Bülent Yaylalı ve önceki 
dönem Baro Başkanları 
Av. Ali Arabacı ve Ekrem 
Demiröz de Prof. Pala’ya 
destek için Uludağ 
Üniversitesi Rektörlüğü 
önündeydi.
Türk Tabipleri Birliği 
Başkanı Dr. Sinan 
Adıyaman tarafından 

yapılan basın 
açıklamasının ardından 
Bursa Tabip Odası 
Başkanı Dr. Güzide 
Elitez, Dünya Sağlık 
Örgütü tarafından Bursa 
Uludağ Üniversitesi 
Rektörlüğüne 
gönderilen mektubu 
okudu.
Biyokütle santralına 
karşı mücadelede 
yanlarında olduğu 
Karaağız köylülerinin de 
Pala için desteğe geldiği 
Uludağ Üniversitesi 

Rektörlüğü önünde 
katılımcılara hitaben 
konuşan Bursa Barosu 
Başkanı Av. Gürkan 
Altun, “Hepimiz burada 
çevre, sağlık, hukuk 
mücadelesi veriyoruz 
ama bizden fersah 
fersah ilerde mücadele 
veren doktorlarımız, 
akademisyenlerimiz 
var. Avukatlık 
Kanunumuz değişirken 
televizyonlarda 
isimlerinin başında 
avukat unvanı olan, 

gazeteci olan, doktor 
unvanı olan, çeşitli 
üniversitelerin 
akademisyen 
unvanlarını taşıyan 
birçok insan gördük. 
Avukatlık Kanunu’nu 
tartıştılar. Yeri geldi 
Libya Suriye krizlerini 
tartıştılar. İç Güvenlik 
Yasası’nı tartıştılar, dış 
güvenliğimizi tartıştılar, 
petrol yataklarını 
tartıştılar. En bildikleri 
alan pandemiydi 
herhalde, pandemiyi 
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de tartıştılar. Bu 
arkadaşlar yaygın 
medyada gündem 
olan hemen hemen her 
şeyi tartıştılar. Ama biz 
gerçekte kendilerinin 
hangi alanda uzman 
olduklarını hiçbir 
zaman bilemedik. 
Bugün burada idari 
soruşturma altında 
olan ve şu an içeride 
ifade veren Prof. Dr. 
Kayıhan Pala dostumuz 
Halk Sağlığı Uzmanı… 
Konuşması gereken 
kişi. Akademisyenlerin 
konuşmasına alışık 
olmak zorundayız. 
Konuşmak zorundalar. 
Bilim insanları konuşmak 
zorunda. Susturdukları 
bir kesim var ve Kayıhan 
Pala ve arkadaşlarını 
da susturmak istiyorlar. 
Kayıhan Pala konuşmak 
zorunda. Aynen Sayın 
Bursa Valisi gibi… 
Sayın Bursa Valisi de 
sanırım 12 Haziran günü 
Bursa’da vaka sayısında 
yüzde 50 artış olduğunu 

ve bunun yüzde 50’sinin 
de Yıldırım’da olduğunu 
söyledi. Tedirginlik oldu. 

Ama önlem de aldılar. 
Bursa Valisi konuşmak 
zorundaydı bu konuda. 

Bursa Valisi konuşurken, 
görevi gereği yaptığını 
düşündü. Doğrudur. 
Elbette Kayıhan Pala 
da konuşmak zorunda. 
Konuşmazsa, açıklama 
yapmazsa, pandemiyle 
ilgili bilgi vermezse 
soruşturulması 
gerekirdi. Ama 
maalesef ülkemizde 
her şeyde olduğu gibi 
burada tersine ilerledi. 
Pandemi sürecinde 
akademisyenlerimiz, tıp 
adamlarımız hasta tedavi 
ediyorlar, aşı bulmaya 
çalışıyorlar, halkı 
bilgilendiriyorlar, bu 
uğurda ölüyorlar. İktidar 
da diyor ki, ‘evet belki 24 
saat esaslı çalışabilirsiniz, 
hastalanabilirsiniz, 
salgını ailenize 
bulaştırabilirsiniz ve 
hatta ölebilirsiniz, ama 
asla konuşamazsınız. 
Bunu kabul etmemiz 
mümkün değil. Bu 
sebeple Kayıhan 
Hoca’nın yanındayız” 
dedi.

BAOB Dönem Sözcülüğü ziraat mühendislerinde
Bursa Akademik 

Odalar Birliği 
dönem sözcülüğünü bir 
yıldır sürdüren Bursa 
Barosu, bayrağı Ziraat 
Mühendisleri Odası’na 

devretti. Bursa Barosu 
Başkanı Av. Gürkan 
Altun, sözcülüğü 
Ziraat Mühendisleri 
Odası Bursa Şubesi 
Başkanı Prof. Dr. Erkan 

Yaslıoğlu’na devretti. 
Yaslıoğlu, Altun’a plaket 
verirken devir teslim 
töreninde TMMOB İl 
Koordinasyon Kurulu 
Sekreteri Feridun Tetik 

ile Bursa Barosu Yönetim 
Kurulu Üyesi Av. Gonca 
Gülçin ve bazı meslek 
odalarının başkan ve 
temsilcileri de bulundu.
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Temmuz ayında ruhsat alan yeni meslektaşlarımız

Ece Kula

Berkehan Sayar

Nevre Evin Çelebi

Burçin Tekin

Rümeysa Köroğlu

Emir Yahya Kahraman

Çetin Tuğberk Gürcan

Mehmet Akit Taş

Hazal Ergen

Mesude Filizli

Derya Gülseren Akgül

8 
Temmuz 

2020
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Temmuz ayında ruhsat alan yeni meslektaşlarımız

Remzi Akkaya

Can Doru

Burak Özparmaksız

Sedanur Akın

Kardelen Şimşek

Çeşminaz Musa

Neslihan Sakar

Türkan Hamit

Berna Aksoy

23
Temmuz 

2020


